
Andraž 
Sorko

18-letni mladi nogometni up 
prihaja iz Ruš in trenutno igra 
napadalca v mladinski ekipi 

NK Maribor.

Proračun Občine 
Ruše 2017

Razgrinjamo predvidene 
prihodke, odhodke in 

dolgoročno obremenjenost 
proračuna naše občine.

Čarovna 
noč

V kamnolomu na Smolniku 
so se zbrali čarovnice, 

čarodeji, vampirji, okostnjaki 
in veliko »zombijev«.

Glasilo Občine Ruše | november 2016 | letnik V, številka 10



UVODNIK
Ste že kdaj opazili, kako zelo drugačne so lahko 
stvari, če nanje pogledate z drugega zornega 
kota ali ob drugem času? Dober dokaz za to je 
fotografija naše naslovnice ta mesec, ki je delo 
v našem časopisu že predstavljenega fotografa 
Petra Zajfrida in prikazuje pravljično jesensko 
podobo našega kraja, ujeto v ravno pravem 
trenutku. Niso pa fotografije vse, v čemer 
boste lahko uživali v tej številki – pripravili smo 
vam kar nekaj zanimivih člankov, od intervjuja 
s perspektivnim mladim nogometašem, 
preko opisa vaje naših neumornih gasilcev in 
prireditev, ki so jih pripravila prizadevna društva, 
pa vse do razgrnitve podrobnosti proračuna 

Občine Ruše za leto 2017. Naj omenimo še, da 
je na pobudo svetnika občinskega sveta Draga 
Bolčine naša občina postala tudi t. i. TTIP free 
zone in se s tem pridružila že več kot 1850 
občinam, regijam in skupnostim v državah EU, ki 
nimajo tajnih sporazumov.

V kolikor imate kakršnakoli vprašanja, 
predloge, namige, kritike ali vsebino, ki bi jo 
želeli objaviti v Ruških novicah, nam pišite na že 
znani naslov ruske.novice@ruse.si.

Uroš Majcenovič

Izdajatelj: Občina Ruše,  
Trg vstaje 11, 2342 Ruše
E-pošta: ruske.novice@ruse.si 
Urednik: Uroš Majcenovič 
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Naklada: 3000 izvodov 
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Fotografija na naslovnici: Peter Zajfrid

Glasilo je vpisano v razvid medijev pri 
Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 
392. Pisma bralcev, članke, fotografije, oglase ter 
vse druge prispevke sprejemamo do 6.12.2016, in 
sicer na naslov ruske.novice@ruse.si.
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Čarovna noč
Čarovnice, čarodeji, vampirji, 
okostnjaki in veliko »zombijev« se je 
na zadnjo soboto v oktobru zbralo 
v kamnolomu na Smolniku. Letos je 
tam potekala četrta Čarovna noč.

15
Andraž Sorko
»Z nogometom sem se pričel 
ukvarjati s šestimi leti, in sicer 
podobno kot večina mladih 
fantov iz našega okolja v ruškem 
nogometnem klubu NK Pohorje.«

18
Proračun Občine Ruše 2017
Predvideni prihodki predloga proračuna 
Občine Ruše za leto 2017 znašajo 6,7 
milijonov evrov, odhodki 6,8 milijonov 
evrov, dolgoročno zadolževanje 0,36 
milijona evrov.
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Potrebe prebivalstva po 
širokopasovni telekomunikacijski 
infrastrukturi

Občina Ruše želi vsem občanom 
omogočiti možnost dostopa 
do širokopasovnih priključkov 
najvišjih hitrosti za potrebe 
dostopa do interneta in drugih 
širokopasovnih storitev, ki 
bodo v prihodnosti ključnega 
pomena za razvoj družbe na 
več področjih (e-zdravstvo, 
e-uprava, storitve v oblaku 
itd.). Predvidoma v prihodnjem 
letu bodo razpisana sredstva 
za sofinanciranje gradnje 
širokopasovnih omrežij, ki bodo: 
   96 % gospodinjstvom 

v občini zagotavljala 
širokopasovni dostop do 
interneta hitrosti vsaj 100 
Mb/s in

   4 % gospodinjstvom v občini 
zagotavljala širokopasovni 
dostop do interneta hitrosti 
vsaj 30 Mb/s.

V ta namen je potrebno 
preveriti, kakšne so dejanske 
potrebe in interes občanov 
za koriščenje širokopasovnih 
priključkov, zato vas vljudno 
prosimo za sodelovanje pri 
izpolnjevanju anketnega 
vprašalnika. Anketo naj 
izpolnjuje samo en član vsakega 
gospodinjstva oz. en predstavnik 
vsakega podjetja/organizacije. 
Obrazec je dostopen na spletnih 
straneh Občine Ruše oziroma na 
povezavi http://ruse.si/novice/
anketni-vprasalnik-potrebe-
prebivalstva-po-sirokopasovni-
telekomunikacijski-
infrastrukturi/. 

OR

   �Priprava�predloga�proračuna�za�2017.
   �Komunalna�ureditev�Škerbotove�

ulice.
   �Prenova�ostrešja�glasbene�šole.
   �Ureditev�pločnikov�na�Bezeni.
   �Anketa�za�ureditev�širokopasovnega�

interneta.
   �Urejevanje�javnih�del�v�občini.
   �Rekonstrukcija�paviljona�pri�

Kulturnem�domu�Bezena.
   �Komunalna�ureditev�Drevoredne�

ulice�v�Rušah.
   �Izgradnja�Centra�urbanih�športov�v�

Športnem�parku�Ruše.
   �Priprava�ureditve�kolesarske�poti�do�

Selnice�ob�Dravi.
   �Nabava�trosilca�za�posip�soli�in�vozila�

za�potrebe�Režijskega�obrata.

IZZA OBČINSKIH VRAT

Prenova ostrešja 
Glasbene šole
Na stavbi glasbene šole v 
Rušah se bo menjala kritina 
in uredila toplotna izolacija 
podstrešja.

UKREPI MESECA

7 Toliko štipendij je 
podelila Občina Ruše 
nadarjenim učencem, od 
tega šestim dijakom in 
enemu študentu. 

ŠTEVILKA MESECA IZJAVA MESECA

MIHAEL HLEB OSET, PODŽUPAN 
»V zadnjem času smo v občini 
veliko postorili na področju 
komunalnega urejanja, uredili 
Drevoredno ulico, Dolinškovo 
ter druge, uredili arhitektonske 
ovire za invalide, označene so 
bile kolesarske poti "Ride Ruše", 
gradi se Center Urbanih športov, 
rekonstruirali smo Kulturni 
dom v Bezeni, popravljamo 
pločnike v Bezeni, uredili del 
fasade, sanitarij ter pitnike 
v osnovni šoli. Začenjamo z 
urejanjem Škerbotove ulice in s 
popravilom strehe na glasbeni 
šoli, pripravljamo tudi praznično 
osvetlitev.«

NAPOVED MESECA
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Občina Ruše razglašena za "TTIP FREE ZONE"
Uroš Majcenovič

Občinski svet Občine Ruše 
je na pobudo svetnika Draga 
Bolčine (TRS) na 14. redni seji, 
ki je potekala 27. 10. 2016, 
soglasno sklenil, da se Občina 
Ruše pridruži skupini že več kot 
1850 občin, regij in skupnosti v 
državah EU in se razglaša za TTIP 
Free Zone – občino brez tajnih 
sporazumov.

In kaj sploh je TTIP? Gre za 
evropsko-ameriški trgovinski 
in naložbeni sporazum, 
ki bi naj ustvaril 
prostotrgovinski in 
naložbeni prostor z 
več kot 800 milijoni 
ljudi. Zaradi njega 
bi se po oceni 
evropske komisije 
evropski BDP po 
zaslugi večje medsebojne 
trgovine in naložb lahko okrepil 

za 119 milijard evrov. Med 
prednostmi komisija poudarja 

tudi 400 tisoč novih 
delovnih mest v EU.

Takšna je vsaj 
uradna razlaga 
sporazuma, v 
resnici pa listina 
vsebuje kar precej 

spornih točk, ki so 
neposredna grožnja za 

demokracijo. Pod pretvezo 
večje gospodarske rasti bi se 

naj namreč skrivala prevlada 
lobistov in specifični interesi 
multinacionalnih podjetij. 
Na javni razpravi o vplivu 
prostotrgovinskega sporazuma 
med EU in ZDA (TTIP) na 
Slovenijo in njeno družbo, ki 
je že pred več kot letom dni 
potekala v dvorani državnega 
sveta v Ljubljani (na pobudo 
Umanotere in Skupine Zelenih/
ESZ), smo lahko slišali dr. Igorja 
Šoltesa govoriti o tem, da so bila 

Sofinanciranje javnih 
del v letu 2017
OR

Zavod za zaposlovanje je 4. 
novembra 2016 objavil javno 
povabilo za izbor programov 
javnih del za leto 2017, in sicer za 
naslednje 3 sklope:
   programov javnih del s področja 

socialnega varstva,
   programov javnih del, primernih 

izključno za vključevanje 
dolgotrajno brezposelnih oseb 
s I. do IV. ravnjo strokovne 
izobrazbe,

   programov javnih del s 
področja kmetijstva, vzgoje in 
izobraževanja ter športa, okolja 
in prostora, kulture ter drugih 
programov javnih del.

Na osnovi navedenih usmeritev, 
podatkov o registrirano 
brezposelnih osebah in njihovi 
izobrazbeni strukturi na območju 
Občine Ruše se bo izvajalcem, 
ki niso javni zavodi, katerih 
ustanoviteljica je Občina Ruše, 
potrjeval javni interes naročnika 
programa javnega dela v Izjavi 
naročnika za programe javnih del, 
v kolikor imajo sedež ali delujejo 
na območju občine oz. za občane 
Občine Ruše. 

Na osnovi navedenih 
usmeritev, podatkov o registrirano 
brezposelnih osebah in njihovi 
izobrazbeni strukturi na območju 
Občine Ruše se bo izvajalcem, 
ki niso javni zavodi, katerih 
ustanoviteljica je Občina Ruše, 
potrjeval javni interes naročnika 
programa javnega dela v Izjavi 
naročnika za programe javnih del, 
v kolikor imajo sedež ali delujejo 
na območju občine oz. za občane 
Občine Ruše.

Občina Ruše bo ob tem 
sofinancirala programe javnih del 
v letu 2017 na naslednji način:
1.) Javnim�zavodom,�javnim�

skladom�in�izvajalcem�javnih�
programov, katerih ustanoviteljica 
ni Občine Ruše in ki delujejo na 
območju Občine Ruše oz. za občane 
Občine Ruše, bo občina podala 
dodatno izjavo o transferju sredstev, 
da v kolikor bodo navedeni izvajalci 
programa javnega dela uspeli 
na razpisu, jim bo Občina Ruše 
sofinancirala praviloma:
   170,00 EUR mesečno po osebi 

za eno vključeno osebo na 
posameznega izvajalca;

   če izvajalec izvaja programe, ki 
predstavljajo socialno varstvene 
storitve po zakonu (točka 5.2. 
in 5.5. Kataloga programov 
javnih del za leto 2017), je 
znesek sofinanciranja 200,00 
EUR za eno osebo mesečno na 
posameznega izvajalca.

2.) Za�vse�ostale�izvajalce�javnih�
del,�ki�imajo�sedež�v�Občini�Ruše, 
bo občina podala dodatno izjavo 
o transferju sredstev, da v kolikor 
bodo navedeni izvajalci programa 
javnega dela uspeli na razpisu, 
jim bo Občina Ruše sofinancirala 
do 170,00 EUR za eno osebo na 
mesec na posameznega izvajalca. 
Izvajalci, ki bodo v okviru 
javnega dela predvideli pomoč 
pri vzdrževanju objektov (v lasti 
oz. solasti Občine Ruše), imajo 
prednost pred ostalimi izvajalci do 
razdelitve predvidenih sredstev.

»Na osnovi navedenih 
usmeritev, podatkov o 
registrirano brezposelnih 
osebah in njihovi 
izobrazbeni strukturi 
na območju Občine 
Ruše se bo izvajalcem, 
ki niso javni zavodi, 
katerih ustanoviteljica je 
Občina Ruše, potrjeval 
javni interes naročnika 
programa javnega dela 
v Izjavi naročnika za 
programe javnih del, v 
kolikor imajo sedež ali 
delujejo na območju 
občine oz. za občane 
Občine Ruše.« FO
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že sama začetna pogajanja tako 
netransparentna, da bi težko 
govorili o sporazumu. Dostopa 
do gradiv in pogajalskih izhodišč 
razen ozke skupine udeleženih 
pogajalcev ni imel nihče od 
poslank in poslancev Evropskega 
parlamenta. Nadalje sporazum 
TTIP članicam EU prinaša 
številne spremembe na slabše, 
predvsem na področju socialnih 
pravic, kmetijstva, prehrane in 
okolja. Še največ prahu je dvignil 
mehanizem za reševanje sporov 
med vlagateljem in državo 
ISDS (Investor State Dispute 

Settlement), ki je vključen v 
pogajanja. Na podlagi tega 
mehanizma bi lahko korporacije 
tožile države na mednarodnih 
sodiščih, če bi sprejele zakone, 
ki bi »omejevale« rast dobička 
korporacij. Na ta način bi lahko 
podjetja države prisilile k umiku 
zakonskih predpisov in zato 
obstaja bojazen, da bi zakone 
pa novem pisale kar korporacije 
same.

Zelo tvegani in sporni pa 
so tudi prehranski standardi v 
ZDA, saj v EU veljajo bistveno 
strožji in zahtevnejši. Agrarni 

ekonomist prof. dr. Aleš Kuhar iz 
Biotehniške fakultete je povedal, 
da ZDA namreč dovoljujejo 
rastne hormone, ki so v EU 
prepovedani že od leta 1985. 
Več je tudi rabe antibiotikov v 
krmi, ki so v EU precej omejeni, 
hkrati imajo ZDA nižje standarde 
za dobrobiti živali. Veliko 
liberalnejša je na primer uporaba 
gensko spremenjenih organizmov 
in pesticidov, ki so hormonski 
motilci pa tudi kloniranja. 
Obstajajo celo ocene, ki pravijo, 
da TTIP predstavlja nevarnost, 
da bi se lahko poslabšala stopnja 

samooskrbe v Sloveniji.
Zanimivo je tudi, da se 

med seboj bistveno razlikujejo 
izvozni artikli v eno in drugo 
smer med celinama. Medtem 
ko glavnino izvoza EU 
predstavljajo transport, zdravila, 
kemija, avtomobili, oprema za 
energetiko ... Združene države 
EU zalagajo s storitvami, kot 
so patenti ali licence. Pri vsem 
tem se poraja vprašanje, ali ne 
gre zgolj za pretakanje denarja 
v evropske davčno privlačne 
države z namenom izogibanja 
visokim davščinam v ZDA. 

Izvajalcem javnih del 
navedenih pod točkama 1 in 2 se 
bo sofinanciral navedeni mesečni 
znesek le v primeru, če bo oseba 
vključena v program javna dela 
več kot 15 dni v tekočem mesecu. 
Po uspešni kandidaturi na razpisu, 
se bo z izvajalcem programa 
javnega dela sklenila pogodba o 

medsebojnih obveznostih. Izvajalec 
bo naročniku moral pred sklenitvijo 
pogodbe predložiti ustrezne 
dokumente (odobritev) o izvajanju 
programa javnega dela. Za namene 
sofinanciranje javnih del iz točke 1 
je predvidenih do 20.000 EUR, za 
namene sofinanciranja iz točke 2 pa 
do 5.000 EUR. 
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Letos je tam potekala četrta, 
torej že tradicionalna Čarovna 
noč, ki jo organizirajo člani 
Športnega društva Glažuta ob 
pomoči smolniških gasilcev in 
drugih prostovoljcev.  

Pričelo se je z delavnico 
izrezovanja buč, ki so jo 
pripravili v gasilskem domu, 
letos pa so otroci poskrbeli za 
poseben rekord: izoblikovali 
so več kot 100 buč, ki so jih 
zvečer razstavili v kamnolomu. 
Tam so z odra zbrane zabavali 
pevec Mitja, glasbena zasedba 
One plan (gostje s Koroške), 
s predstavo polno trikov 
in vragolij pa sta navdušila 
čarovnik Albin in – vsakoletna 

Špela Žerjal
gostja – čarovnica Mica. Tokrat 
sicer ni čarala, ker je to vlogo 
prepustila »kolegu«. Zakaj 
ni »letela«, pa je pojasnila s 
pripovedovanjem (hudomušne) 
zgodbe, s katero je poskrbela 
za vriskanje otrok. Zaupala jim 
je, da so iz njene metle nastale 
vse breze v Občini Ruše. »Bila 
sem na obisku pri eni prijateljici, 
in ker se mi je mudilo, sem tam 

Čarovna noč v kamnolomu
Čarovnice, čarodeji, vampirji, okostnjaki in veliko »zombijev« se je na zadnjo soboto v oktobru 
zbralo v kamnolomu na Smolniku.

pozabila mojo belo metlo. Ko 
sem prišla naslednjič, je ni bilo 
več, na tistem mestu pa je zrasla 
neverjetno lepa breza. Že res, da 
me ni bilo kakšnih 70 let in ne 
morem vedeti, kaj se je dogajalo 
v tistem času … Ampak če mene 
vprašate, so danes vse breze bele 
zaradi čarovnije moje nekdanje 
metle,« je pripovedovala Vlasta 
Velcer, domačinka, ki se vsakič 

znova odlično znajde v tej vlogi.
Na prireditvi, ki jo je 

obiskalo lepo število ljudi, so 
se otroci krepčali in greli s 
čajem ali pečenimi kostanji, 
starši pa z »zvarki za odrasle«. 
Med klepetom so izrazili 
razočaranje nad bučami brez 
sveč in predstavo brez »letenja 
čarovnice«, ki so je bili vajeni iz 
prejšnjih let.

»Pričelo se je z delavnico 
izrezovanja buč, ki so 
jo pripravili v gasilskem 
domu, letos pa so otroci 
poskrbeli za poseben 
rekord: izoblikovali so 
več kot 100 buč, ki so 
jih zvečer razstavili v 
kamnolomu.«
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Tim je priznal, 
da je najraje 
tukaj, » … ker 
sem zamaskiran 
in imam velik 
klobuk. Danes je 
čarovniška noč.«

Lien nam je povedala, 
da nosi » … črni 
klobuk, ker je noč 
čarovnic, ki čarajo.« 
Kdor je mislil, da je 
za to treba obvladati 
posebne uroke, se je 
najbrž zmotil, kajti 
podučila nas je, da 
čarovnice čarajo » … 
z rokami.«

Pogumni Timaj, ki 
mu je oče pripravil 
odlično masko, saj 
smo ob pogledu na 
njegov obraz dobili 
občutek, da ima 
»odprte rane« na 
nosu, roki ter ličnici, 
pa je hotel prestrašiti 
obiskovalce: »Danes 
je noč čarovnic. 
Oblečen in maskiran 
sem tako, ker sem 
hotel biti strašen.«

MANJ PRAVLJIČNO, AMPAK DOBRO

Že nekaj let pripravljate 
Čarovno noč v kamnolomu. 
Kakšno tradicijo ste s tem 
vzpostavili in zakaj jo 
gojite?
Mislim, da smo se te prireditve 
prvič lotili pred štirimi leti. Vsako 
leto me te čarovnice toliko začarajo, 
da kar pozabim, koliko let jo že imamo 
(smeh). Smo se pa tega lotili, ker smo v 
tem kamnolomu videli nek potencial tega 
čarovništva. Pa tudi zato, da pripeljemo na 
Smolnik dobro vzdušje ob praznikih in za 
začetek krompirjevih počitnic.

Kakšna noč je to? Najbrž ima svoje 
posebnosti, kot je npr. nagajivost. 
Komu namenjate prireditev?
Ta naša Čarovna noč je načrtovana in 
namenjena vsem, tako otrokom kot 
odraslim. Ogromno otrok in odraslih se v 
tem času maskira, vsi so prešerne volje, 
saj so pred nami prazniki, počitnice in to 
je ključ za uspeh.

Zakaj pa ste izbrali prav to noč in 
motiv čarovnic? Ste se zgledovali 
po znanem ameriškem značaju 
»halloweenu«?
Ne, nismo želeli slediti vzoru Amerike. 
Zato tudi nismo poimenovali naše noči 
»halloween«, ampak Čarovna noč v 
kamnolomu, ker želimo biti izvirni. Ne 
želimo kopirati, želimo nekaj boljšega. 
Vedno vabimo vse zainteresirane. Mlade 
in stare. Vse, ki želijo ustvarjati, vse, ki se 
želijo maskirati, in vse, ki želijo preživeti 
dan in noč z obilico mere dobre volje.

Obisk prireditve je vsako leto dober, 

obenem pa se mi zdi, da je 
vsako leto več buč. Drži? No, 
čeprav letos niso zažarele v 
vsej svoji lepoti …
Vsako leto organiziramo 
delavnice, na katerih se 

izrezujejo buče. Letos so otroci 
izrezali več kot 100 buč, torej je 

to leto res rekordno, imeli smo jih največ 
doslej. Je pa res, da smo imeli nekaj težav. 
Žal so nam pristojni na policiji prepovedali 
uporabo sveč, saj to – po črki zakona – 
smatrajo za odprti ogenj. Smo se pa znašli 
in buče osvetlili z neonskimi trakovi. Ni 
tako pravljično, ampak je dobro.

Zakaj pa čarovnica Mica, ena najbolj 
prepoznavnih nastopajočih na 
Čarovni noči, letos ni »priletela« na 
oder?
Spusta čarovnice, ki smo ga videli v 
prejšnjih letih, prav tako nismo smeli 
vključiti v program iz podobnih razlogov, 
kot so veljali za prej omenjen primer. Spust 
čarovnice se namreč lahko obravnava kot 
uporaba nevarne naprave, pri tem pa je 
potrebno zagotoviti posebna varovanja, 
en kup postopkov, dokumentacije po 
protokolu in tako naprej … Ampak 
naša čarovnica Mica nas bo kljub temu 
spremljala še naprej, saj je tukaj, malo 
nad kamnolomom, njen dom. Že zato jo 
moramo povabiti. Upamo, da nam bo še 
kdaj uspelo, da se bo lahko spustila na oder.

Če bi se lahko zares vživeli v vlogo 
čarodeja, kaj bi začarali?
Huh … V bistvu bi poskušal izbrisati 
nevoščljivost iz naših glav. Začarati, naj 
izgine. 

Več o tem, zakaj so buče ostale brez sveč, in o 
Čarovni noči v kamnolomu nam je povedal Lovro 
Bačun, predsednik Športnega društva Glažuta (glavni 
organizator prireditve).
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Po klicu na 112 so prvi na kraju 
nesreče gasilci domače enote, 
seveda pa so po potrebi aktivirani 
tudi gasilci sosednjih društev 
in poklicnih enot. Scenarij 
nedeljske vaje je predvideval 
požar v drugem nadstropju 
hotela.  »Organizacije, kot je hotel 
v Rušah, potrebujejo večkrat 
na leto podobne preizkuse, tudi 
za zaposlene in druge v hotelu 
je namreč pomembno, kako so 
organizirani v primeru evakuacije. 
Gasilci pri tem opravimo svoje 
delo tako, kot ga sami najbolje 
zmoremo,« je dejal Damijan 
Šteger, poveljnik Gasilske zveze 

Ruše. V akciji so sodelovale 
enote iz občine Ruše, torej PGD 
Ruše kot osrednja enota, PGD 
Smolnik in PGD Bistrica ob Dravi, 
v pomoč pa so prišli tudi gasilci 
iz gasilske brigade Maribor s t. i. 
avtomobilsko lestvijo.

»Danes je skupaj  z gasilci, 
reševalci in policijo na vaji 
sodelovalo 56 udeležencev,« je 
pojasnil Drago Strnad, občinski 
poveljnik. Vaja je seveda 
pritegnila veliko pozornosti 
opazovalcev, a za gasilce je 
bistveno, da se redno urijo ter da 
s tovrstnimi vajami spoznavajo 
teren in možnosti posredovanja. 
»Tehnologija napreduje, z njo 
pa tudi naše znanje, saj se ji 
moramo prilagajati. Novi objekti 

so drugačnih struktur, prisotne 
so nove alarmne naprave in vse 
to moramo gasilci spremljati, 
upoštevati pri našem delu, sicer 
lahko hitro nastanejo veliki 
problemi,« je pojasnil občinski 
poveljnik.

Izvedli in prikazali so reševanje 
ponesrečencev, oskrbo s prvo 
pomočjo ter seveda gašenje.

Kako poteka oskrba s prvo 
pomočjo, nam je pojasnila 
gasilka-bolničarka Danijela Strnad 
iz PGD Ruše: »Naša prva naloga v 
primerih nesreč je, da zavarujemo 
prostor in se umaknemo od 
objekta. Ko smo enkrat na 
varnem, moramo pripraviti 
opremo in počakati, da do nas 
pripeljejo ponesrečence, nato pa 
se vsakemu posebej posvetimo 
v polni meri.« Na nedeljski vaji 
so oskrbovali ponesrečence z 
opeklinami na roki in tudi padec 
po stopnicah s poškodbo glave.

Vsaka enota je imela svojo 
nalogo, gasilci iz PGD Bistrica 
ob Dravi so bili zadolženi za 
zavarovanje prvega nadstropja, 
kjer je gorela soba. »V tej sobi naj 

Tanja Klajnščak

Gasilci posredovali na  
Hotelu Veter
Oktober je mesec požarne varnosti, zato so se v preteklem mesecu vrstile gasilske vaje, tudi 
v občini Ruše. Pri hotelu Veter v Rušah smo tako v nedeljo spremljali veliko vajo vseh društev 
v naši občini. Pri reševanju z višine so pomagali tudi gasilci brigade Maribor.

»Novi objekti so 
drugačnih struktur, 
prisotne so nove alarmne 
naprave in vse to moramo 
gasilci spremljati, 
upoštevati pri našem delu, 
sicer lahko hitro nastanejo 
veliki problemi.«

FO
TO

G
RA

FI
JE

: B
K 

TV



www.ruse.si www.ruse.si

LOKALNE NOVICE

NOVEMBER 2016 / RUŠKE NOVICE / 9

bi bila tudi ponesrečenka, tako 
da je bila naša primarna naloga 
reševanje ljudi, nato gašenje in 
prezračevanje,“ je dejal Marko 
Černel, poveljnik PGD Bistrica ob 
Dravi.

Uroš Zorman, namestnik 
poveljnika PGD Smolnik pa 
nam je povedal, da »… te vaje 
zelo pripomorejo k boljšemu 
izobraževanju in poskrbijo za 
realno sliko, ki nam pokaže, 
katere stvari in podrobnosti je 
potrebno izboljšati in urediti. 
Je pa pri tovrstnih vajah najbolj 

ZAHVALA GASILSKEGA 
POVELJSTVA OBČINE 
RUŠE

Dne 23. 10. 2016 je GPO Ruše 
organiziralo vajo v hotelu 
Veter v Rušah. V imenu 
poveljstva bi se želeli javno 
zahvaliti vsem sodelujočim 
na vaji, in sicer: 
  gasilcem PGD Ruše, PGD 

Bistrica ob Dravi, PGD 
Smolnik, JZGB Maribor

  PP Ruše
  NMP Maribor

Hkrati bi se radi zahvalili 
tudi upraviteljema, ki sta 
odobrila izbrano lokacijo in 
poskrbela za pogostitev ob 
koncu vaje. Posebna zahvala 
gre prav tako županu občine 
Ruše za plačilo pogostitve, 
CEZAM-u za ozvočenje, tov. 
POPOVIČU za komentiranje 
same vaje in g. Ozimu za 
poslikavo ponesrečencev.

Še enkrat hvala vsem, ki 
ste na kakršen koli način 
prispevali k izvedbi vaje.

Z gasilskim pozdravom NA 
POMOČ!
Drago Strnad, GČ II. st.

pomembno vodenje oziroma 
skupno sodelovanje z različnimi 
enotami. V tem duhu smo tudi 
danes imeli nalogo sodelovanja 
z gasilsko brigado Maribor, kjer 
smo dovajali vodo s pomočjo 
avtomobilske lestve.«

Tudi poklicni gasilci so ruško 
gasilsko vajo ocenili kot dobro 
izvedeno. »Priznati moram, da 
smo bili zelo usklajeni, tako da 
mislim, da je vaja res uspela,« je 
podal oceno Boris Keršič, gasilec 
Gasilske brigade Maribor.

Pomembno nalogo pri 
gasilski vaji je imel tudi vodja 
intervencije, ki je skrbel za 
koordinacijo med enotami.  
»Najbolj pomembno se mi 
zdi medsebojno sodelovanje 
društev, zato je pomembna dobra 
komunikacija in usklajevanje, 
saj mora vsakdo vedeti, kakšne 
so njegove naloge. Vsekakor je 
pomembno tudi, da vaja poteka 
varno, brez nepričakovanih 
presenečenj,« je dejal Igor Strnad, 
vodja intervencije.

S to vajo so gasilci v naši 
občini še enkrat dokazali, da so 
primerno usposobljeni za svoje 
delo in da so vedno pripravljeni 
priskočiti na pomoč ljudem v 
stiski. 
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Konec leta 2014 se je na 
območju, ki ga pokriva enota 
nujne medicinske pomoči (NMP) 
Maribor, kjer sem bila takrat 
zaposlena, pričelo na pobudo dr. 
Mateja Strnada izobraževanje 
članov prostovoljnih gasilskih 
društev za nudenje prve pomoči 
ob nenadnem zastoju srca. Ker 
sem po duši in srcu še vedno 
Rušanka (čeprav že več kot 10 
let živim v Mariboru), sem z 
veseljem ob pomoči sodelavcev 
prevzela izobraževanje 
prostovoljnih gasilcev v Rušah, 
Smolniku in Bistrici ob Dravi. 
Z izobraževanjem o temeljnih 
postopkih oživljanja (TPO) 

in uporabi avtomatskega 
defibrilatorja (AED, ki so bili 
priskrbljeni s strani občine 
Ruše) smo pričeli januarja 2015. 
Obdelali smo tudi temeljne 
postopke oživljanja pri otrocih, 
odstranjevanje tujka iz dihal in 
prvo pomoč v primeru hudih 
krvavitev.

V izobraževanju je od takrat 
sodelovalo 25 članov PGD 
Ruše, 11 članov PGD Bistrica 
ob Dravi in 17 članov PGD 
Smolnik. Obnovitveni tečaji se 
izvajajo uradno enkrat letno, 
vendar  člani PGD na lastno 
pobudo ponavljajo znanja, 
ki so jih osvojili, večkrat, 
tudi na vsake 3 mesece. Po 
opravljenem tečaju temeljnih 
postopkov oživljanja in uporabe 

avtomatskega defibrilatorja 
so člani PGD  vstopili v sistem 
prvih posredovalcev. Če nekdo 
pokliče na številko 112 in 
obstaja sum, da bi pri nenadno 
obolelem lahko šlo za nenadni 
zastoj srca, so poleg reševalcev 
ekipe nujne medicinske pomoči 
preko pozivnikov aktivirani 
tudi prostovoljni gasilci. Le-ti 
so lahko pri bolniku veliko prej 
kot mariborski reševalci, kar je 
ključnega pomena za preživetje. 

Ko se srce bolnika ustavi, 
možgani in ostali organi ne 
dobijo več kisika in celice 
pričnejo odmirati. Študije so 
pokazale, da se z vsako minuto, 
ki preteče od trenutka, ko je 
nekomu ustavilo srce, možnost 
za preživetje zmanjša za 10–12 

%. Po desetih minutah, kolikor v 
povprečju potrebujejo reševalci, 
da pridejo do Ruš, je tako 
možnost za preživetje bolnika, 
če se mu ne nudijo temeljni 

Alina Jelatancev Ornik, dr. med.

Prostovoljni gasilci 
rešujejo življenja
Člani prostovoljnih gasilskih društev Ruše, Bistrica ob Dravi in Smolnik že več kot leto in pol 
ne opravljajo le osnovnega dela prostovoljnih gasilcev, ampak veliko več – rešujejo življenja. 
In to v pravem pomenu besede.
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»Študije so pokazale, 
da se z vsako minuto, ki 
preteče od trenutka, ko 
je nekomu ustavilo srce, 
možnost za preživetje 
zmanjša za 10–12 %. Po 
desetih minutah, kolikor 
v povprečju potrebujejo 
reševalci, da pridejo do 
Ruš, je tako možnost za 
preživetje bolnika, če se 
mu ne nudijo temeljni 
postopki oživljanja, 
praktično nična.«
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»Igre po naše«

Starejši v Društvu upokojencev 
Smolnik nismo nobeni 
»zapečkarji«, pač pa aktivni in s 
športnim duhom prežeti krajani. 
Zavedamo se, da rekreacija v 
zrelejših letih ogromno pripomore 
k temu, da človek ostane čim 
dlje v  dobri »kondiciji«,  vitalen 
in posledično tudi zdrav. Pa ne 
samo to. Športne dejavnosti 
vseh vrst vplivajo tudi na dobro 
razpoloženje in krepijo duha in 
umske sposobnosti, kar je še 
posebej pomembno.

Zaradi razgibavanja telesa, 
predvsem pa zaradi  druženja  
in preživljanja prostega časa z 
veselimi ljudmi smo se  člani 
Društva upokojencev Smolnik  
povezali s člani Društva  
upokojencev Selnica ob Dravi in 
člani Društva upokojencev Fala. 
Bolje povedano, skupaj že nekaj 
let pripravimo športne igre članov, 
ki smo jih poimenovali »IGRE PO 

NAŠE«. Organizator prireditve je 
vsako leto drugo društvo. Letošnje 
leto smo to nalogo opravili v 
Društvu upokojencev Smolnik.

Posebna zanimivost športne 
prireditve IGRE PO NAŠE je 
borba za osvojitev prehodnega 
pokala. Igre smo organizirali v 
soboto, 8. 10. 2016 na Smolniku – 
prireditveni  prostor pri gasilskem 
domu Prostovoljnega gasilskega 
društva Smolnik.

Člani vseh treh društev smo se 
pomeril v naslednjih disciplinah:
   moški v ruskem kegljanju, 

žaganju hloda, metanju gasilske 
vrvi na cilj, streljanju na gol, 
metanju žoge na koš,  metanju 
krogcev  in pikada;

   ženske v ruskem kegljanju, 
postavljanju piramide, metanju 
gasilske vrvi na cilj, streljanju 
na gol, metanju žoge na koš, 
metanju krogcev  in pikada.

Posebna zanimivost športne 
prireditve IGRE PO NAŠE je borba 
za osvojitev prehodnega pokala v 
ruskem kegljanju. Štejejo rezultati 

moške in ženske ekipe.
Na letošnji prireditvi so bili 

najboljši članice in člani ekipe 
Društva upokojencev Smolnik, 
ki so PREHODNI POKAL 
v športni disciplini RUSKO 
KEGLJANJE osvojili že drugič 
po vrsti. ČESTITKE ČLANICAM 
IN ČLANOM EKIPE v RUSKEM 
KEGLJANJU. Čestitke pa tudi 
vsem ekipam, ki so zmagale v 
ostalih športnih disciplinah.

Marjana Kotnik Poropat,  
podpr. DU Smolnik

Po končanih tekmah smo se 
vsi člani ekip in »navijači« družili 
ob dobri malici in zasluženi 
pijači. Ob zaključku smo si bili 
vsi udeleženci športnega srečanja 
edini v ugotovitvi, da smo v 
športnem duhu  preživeli čudovit 
dan  in da si želimo  ponovnega 
srečanja na športni prireditvi 
IGRE PO NAŠE prihodnje leto, 
ko bo organizator iger DRUŠTVO 
UPOKOJKENCEV FALA. 

postopki oživljanja, praktično 
nična. Prostovoljni gasilci imajo 
pri nudenju TPO ob uporabi AED 
torej ključno vlogo, saj prihitijo 
na mesto dogodka v povprečju 
7 minut prej kot reševalci. V 
teh primerih je njihova vloga 
odločilna.

V dobrem letu in pol so bili  s 
strani reševalcev člani PGD Ruše 
aktivirani 22-krat, člani PGD 
Bistrica ob Dravi dvakrat in člani 
PGD Smolnik enkrat. Od tega je 
šlo v sedmih primerih za srčni 
zastoj, kjer so bolniku nudili 
temeljne postopke oživljanja 
z uporabo avtomatskega 
defibrilatorja (PGD Ruše 5-krat 
in po enkrat PGD Bistrica ob 
Dravi in PGD Smolnik). Dve 
osebi sta preživeli in se brez 
nevroloških posledic vrnili v 
domače okolje, kar je izredno 
velik uspeh celo v svetovnem 
merilu. V ostalih primerih ni 
šlo za zastoj srca, je pa bilo 
potrebno pri bolniku nadzorovati 

življenjske funkcije do prihoda 
reševalcev, kar so gasilci odlično 
opravili. 

Prostovoljni gasilci so ljudje 
z velikim srcem. Njihova srčnost 
in požrtvovalnost sta brezmejni. 
Le predstavljamo si lahko, 
koliko dobre volje in ljubezni 

LEVO: Član moške ekipe v ruskem kegljanju Stazi Muzlovič in 
predsednica DU Smolnik Milica Kosi s prehodnim pokalom, ki je 
ostal v lasti DU.
DESNO: Moška ekipa kegljačev.

do sočloveka je potrebno, da 
gredo in pomagajo. Ko zazvoni 
pozivnik, pomagajo sredi noči, 
vstanejo od družinskega kosila, 
od večerje s prijatelji, odhitijo 
iz službe sredi dela .... Gredo, 
da pomagajo prijatelju, znancu, 
sokrajanu. Prostovoljno. Brez 

plačila. Pa naj gre za požar, zalito 
klet ali reševanje življenja.

Rešeni sta bili dve življenji. 
Dve življenji, ki bi bili skoraj 
zagotovo izgubljeni brez njihove 
pomoči. Dve družini sta ostali 
celi. Vso medicinsko znanje in 
vrhunska oprema nas reševalcev 
bi bila v teh primerih zaman, 
če ne bi bilo požrtvovalnih 
gasilcev, saj so v teh primerih 
minute tiste, ki ubijajo. In prav 
prostovoljni gasilci so tisti, ki 
minute  lahko prehitijo. Kar 
na nekaj intervencijah sem 
imela možnost sodelovati z 
»mojimi« gasilci. Z besedami 
težko opišem njihovo vnemo, 
zanos in požrtvovalnost, ko so 
pomagali. Težko opišem ponos, 
ki sem ga občutila, ko sem prišla 
zjutraj v službo in mi je kdo od 
sodelavcev ob pozdravu rekel: 
»Včeraj smo bili v tvojih krajih. 
Gasilci so bili odlični.«

Vesela in ponosna sem, da 
sem lahko delček te zgodbe. 
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Drugi balonarski 
festival Ruše 
– praznik 
balonarstva  
Lucijan Vihar

Naša ruška  balonarska zgodba 
se malce razlikuje od vseh ostalih 
v Sloveniji. Nanaša se namreč 
na 107 let star članek, napisan 
v gotici in objavljen v časniku 
Marburger Zeitung v četrtek, 12. 
avgusta 1909. V njem je napisano, 
da sta na travniku pred Rušami 
z balonom pristala nadvojvoda 
Peter Ferdinand, brat cesarja 
Franca Jožefa, in njegov bratranec, 
toskanski vojvoda Jožef. Kakšen 
dan ali dva prej, torej 10. ali 11. 
avgusta 1909, sta se omenjena 
dvignila z balonom »Salzburg« v 
Celovcu in nato pristala v Rušah. 
Ker gre za prvi dokumentirani 
pristanek balona s posadko na 
tleh Slovenije, smo na ta dogodek 
lahko še posebej ponosni. 

Da bi dostojno obeležili ta 

dogodek, smo prvi balonarski 
festival v Rušah pripravili že leta 
2011, zato letos naziv »Drugi 
balonarski festival Ruše«. K 
sodelovanju smo povabili vse 
slovenske balonarske ekipe, 
ki so ta trenutek registrirane 
pri nas in imajo dovoljenje za 
let (zaradi znanih tragičnih 
dogodkov iz leta 2012 pri Igu na 
Ljubljanskem barju, so se pogoji 
za pridobivanje balonarske 
licence drastično zaostrili). Na 
festival se je prijavilo 14 ekip, 
od tega 11 ekip iz vse Slovenije, 
koordinacijo balonarskega 
tekmovanja pa je prevzel Riko 
Vranc iz Letalsko navtičnega 
društva Pegaz.  

Baloni so na jutranji 
let  poleteli  ob pol osmih, 
najdaljši let pa se je končal pred 
Rogatcem  na slovensko-hrvaški 
meji, kar je kar 37 km zračne 
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oddaljenosti iz Ruš. Sicer pa je 
imel Drugi  balonarski festival 
Ruše bogato spremljevalno 
dejavnost. V sredo, 26.10., je 
bila v kavarnici v ŠPR na temo 
prvega balonarskega festivala 
pred petimi leti otvoritev 
razstave fotografij Mojce Savicki, 

ki jo je pripravila Olaga Malec. 
Popoldne smo na prostoru 
pred Športnim centrom Ruše 
pripravili dogodek »Night glow« 
– dvigovanje sidranih balonov, 
ki je pomenil največjo atrakcijo 
festivala ter predstavljal veliko 
veselje otrokom, ki so se lahko 

brezplačno povzpeli v košaro 
treh balonov in se dvignili 
na večerno ruško nebo. K 
svečanemu zaključku festivala 
so pripomogli učenci Osnovne 
Šole Janka Glazerja Ruše, ki so 
ob 19.00 uri  ob zvokih  glasbe 
članov Godbe Ruše pripravili 

skupinski dvig malih balonov, ki 
so s seboj nosili tudi sporočila in 
dobre želje za najditelje. 

Drugi balonarski festival je 
potekal v organizaciji Občine 
Ruše, v izvedbi CEZAM-a in ob 
pokroviteljski podpori podjetij 
Plinarna Maribor in Messer 
Slovenija d. o. o, sodelovalo pa je 
tudi prostovoljno gasilsko društvo 
Ruše, ki je pripravilo požarno 

stražo. Po odzivih obiskovalcev 
je Drugi balonarski festival Ruše 
imenitno uspel, tudi po zaslugi 
prelepega jesenskega dne, ki je 
resnično omogočil čudovit polet 
tako za ekipe kot tudi za goste, ki 
so leteli v balonih.

Dragocene so tudi izkušnje, 
ki so si jih organizatorji pridobili 
pri organizaciji festivala in 
bodo zagotovo v pomoč pri 
organizaciji tretjega balonarskega 
festivala, ko bomo praznovali 
108. obletnico pristanka balona 
»Salzburg« v Rušah. 

»Drugi balonarski 
festival je potekal v 
organizaciji Občine Ruše, 
v izvedbi CEZAM-a in ob 
pokroviteljski podpori 
podjetij Plinarna Maribor 
in Messer Slovenija 
d. o. o, sodelovalo pa 
je tudi prostovoljno 
gasilsko društvo Ruše, 
ki je pripravilo požarno 
stražo.«
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Drobtinica 2016
Hedvika Potočar (predsednica 
KORK Ruše), Zala Junger (8.b, 
OŠ Janka Glazerja Ruše)

»Človek je človeku tako potreben kot kruh.« (Ljudski pregovor)

Miklavškim pekarnam, Pekarni 
Strnad Viljem iz Oplotnice, 
Pekarni Kavčič, Pekarni 
Grosuplje, Koroškim pekarnam 
in Žitu. Zahvalili bi se radi tudi 
županu in vsem občankam in 
občanom za prejeta finančna 
sredstva. Posebna zahvala 
gre vodstvu hotela Veter in 
lokala Caffe Picanto, ki so nam 
omogočili postavitev stojnic 
pred njihovimi objekti; hvala pa 
tudi režijskemu obratu Občine 
Ruše za vso izkazano pomoč.

Vesela sem, da na svetu 
obstajajo ljudje, ki jim ni vseeno 
za druge. S sodelovanjem v 
akciji »Drobtinica 2016« ste 

Vsako leto KORK Ruše 
pristopi k vseslovenski akciji 
DROBTINICA. V soboto, 15. 
oktobra, smo tudi učenci OŠ 
Janka Glazerja Ruše kot že nekaj 
let zaporedoma sodelovali na 
tej dobrodelni akciji. Akcijo 
organizirajo člani KORK, k 
sodelovanju pa so članice 
povabile učence prostovoljce 
z mentorico Renato Štritof 
iz OŠ Janka Glazerja Ruše. 
Poleg prizadevnih članic in 
predsednice KORK Ruše smo 
tako na akciji sodelovali učenci 
8. razredov: Zala Junger, Kim 
Della Pietra, Anja Mencinger, 
Ana Kristina Svenšek in Lejla 
Crnolić. Dogajanje sta letos 
popestrila tudi Renato Žaberl 
in Klemen Hvalec, ki sta tako 
izvajalcem akcije kot za vse 
obiskovalce stojnic zaigrala 
na svoje instrumente nekaj 
prekrasnih melodij.

Rušani smo verjetno že kar 
navajeni, da na ta dan stojita 
v Rušah dve stojnici, ena pred 
Caffe Picanto, druga pred 
hotelom Veter. Tako je bilo tudi 
to jutro. Tudi jaz sama letos že 
drugič sodelovala pri akciji in 
moram povedati, da sem tega 
sodelovanja vesela. S članicami 
KORK se že kar dobro poznamo 
in se ob zbiranju prispevkov 
imamo prav »luštno«.

Pekarne so nam donirale 
200 štruc kruha in nekaj 
manjših pekovskih izdelkov. 
»Prodali« smo 130 štruc 
kruha, 34 štruc smo darovali 
socialno šibkim iz naše 
občine, 36 štruc pa odpeljali 
v skladišče humanitarne 
pomoči na Ljubljansko ulico za 
brezdomce. Ob tej priložnosti 
bi se radi zahvalili vsem, ki so 
donirali kruh: Intersparu Ruše, 
Mercatorju Ruše, Pekarni Center 
Ruše, Kmečkim ženam Ruše, 

občani Ruš ponovno dokazali 
svojo pripravljenost pomagati 
osnovnošolskim otrokom. Prav 
tako nas je vse razveselilo 
dejstvo, da to akcijo ljudje radi 
obiščejo in s tem prispevajo 
»svojo drobtinico«, ki za 
marsikoga pomeni precej več kot 
le-to. Po besedah naše mentorice 
smo sodelujoči učenci s članicami 
KORK Ruše dobro opravili svojo 

nalogo in s prodajo kruha ter 
prejetimi prostovoljnimi prispevki 
zbrali 685,24 EUR. Zbran denar 
je bil v celoti predan šolskemu 
skladu za OŠ Janka Glazerja Ruše.

Vodstvo šole, učitelji in učenci 
smo hvaležni ljudem, ki nam v 
takih in podobnih humanitarnih 
akcijah pomagajo in tako na 
različne načine prispevajo »svojo 
drobtinico«. 

FO
TO

G
RA

FI
JI

E:
 K

O
RK

 R
U

ŠE



NOVEMBER 2016 / RUŠKE NOVICE / 15

Pozdravljen Andraž, kdaj in kje si 
pričel z igranjem nogometa? 
Lepo pozdravljeni. Z nogometom sem se 
pričel ukvarjati s šestimi leti, in sicer podobno 
kot večina mladih fantov iz našega okolja v 
ruškem nogometnem klubu NK Pohorje.
Kako si nato prestopil v NK Maribor?
Tako, da je s strani NK Maribor v NK Pohorje 
najprej prišla ponudba zame in za Tina Grila, 
da bi zaigrala za njihov klub na eni od tekem 
v Franciji. Po vrnitvi s Francije so me vprašali, 
ali bi želel sodelovati z njimi, in sem se takoj 
odločil, da bom.
V kateri kategoriji si bil takrat?
Takrat sem bil v kategoriji U12, torej star 12 
let.
Katera je bila takrat največja razlika 
med kluboma?
Zavedati se moramo, da je NK Maribor pač 
večji klub s precej večjimi finančnimi sredstvi 
in temu primerno je vse na višji, profesionalni 
ravni. Na višji stopnji so treningi, igralca se 
sistematsko pripravlja za igranje v starejših 
selekcijah, skratka vse se dela na daljši rok.
Kateri trener te je prevzel ob prihodu 
v klub?
Ob odhodu iz Pohorja je bil moj trener Jani 
Strnad, v Mariboru pa sem začel trenirati pri 
Zvonku Brebarju, ki sedaj trenira člansko B 

OČIOČI
iz v

Mladi 
nogometni up 
NK Maribora

Andraž Sorko je 18-letni 
Rušan, ki trenutno igra 
napadalca v mladinski ekipi 
NK Maribor. Z njim smo 
se pogovarjali o njegovih 
začetkih v nogometu, 
kariernih ciljih, igralskih 
idolih in režimih treningov.

BESEDILO: UROŠ MAJCENOVIČ

FOTOGRAFIJE: UROŠ MAJCENOVIČ, OSEBNI ARHIV  

ANDRAŽA SORKA
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vemo, kdo ti ljudje sploh so, prav zato imamo 
igralci svoje agente, preko katerih se nato 
vršijo takšni dogovori.
Kako potekajo tvoji treningi?
V sezoni imamo ponavadi zjutraj uro in pol 
dolg trening s poudarkom na kondicijski in 
fizični pripravi, praviloma ločeno po igralnih 
pozicijah igralcev, torej napadalci posebej, 
obrambni igralci posebej, vezni igralci posebej, 
vratarji posebej. Popoldan pa sledi taktičen 
trening celotne ekipe. Naj dodam, da se v 
klubu praviloma trenira na zelo visoki ravni, 

saj si vsi želimo vpoklica na članske treninge. 
K temu je nato potrebno dodati še redne 
tekme, ki so prav tako odigrane na zelo visoki 
stopnji, saj se želi proti Mariboru dokazati 
prav vsak igralec.
Ima NK Maribor trenutno najboljšo 
nogometno šolo?
Da, v to sem prepričan. In mislim, da bo tako 
ostalo tudi v prihodnosti. Pri NK Mariboru si 
preprosto želi igrati vsak mlad nogometaš.
Koliko igralcev vas je v ekipi?
Sedaj okoli dvajset, pred selekcijo, ki so jo 

ekipo NK Maribora.
Si takoj zaigral v prvi postavi?
Nikakor ne, v ekipi sem si moral svoje mesto 
najprej izboriti, to pomeni, da sem moral 
izkoristiti vse priložnosti, ki sem jih dobil. 
Zaupanje trenerja sem si moral pridobiti z 
zabijanjem golov, potrebnega je bilo veliko 
dokazovanja. Smo pa bili tisto leto tudi 
državni prvaki v kategoriji U12.
Na katerem položaju igraš?
Na mestu napadalca ali krilnega napadalca.
Zdaj igraš pri mladinski ekipi NK 
Maribor, kako ste uvrščeni?
Trenutno smo na prvem mestu, pravzaprav 
močno vodimo.
Kako pa je trenutno v klubu zate 
poskrbljeno finančno?
Klub mi plačuje stanovanje in uredi prehrano. 
Na ta način klub poskrbi predvsem za 
igralce, ki niso doma iz Maribora, da se jim ni 
potrebno toliko voziti, da lahko prenočijo in se 
prehranjujejo v Mariboru, v bližini kluba.
Zdaj, ko si omenil vožnjo, sem se 
spomnil na nedavno tragično nesrečo 
mladih mariborskih nogometašev, 
verjetno si te fante poznal tudi sam?
Da, to so bili moji soigralci. Z njimi sem igral 
tudi v Ligi prvakov, takrat sem bil sam še 
sicer kadet, a sem na povabilo trenerja zaigral 
za mladinsko ekipo v Ligi prvakov in takrat 
sem igral tudi s preminulim Marjanovičem. 
Zagotovo je bila nesreča velik udarec za klub 
in seveda tudi za vse družine ter prijatelje 
udeleženih v nesreči.
Kako si trenutno vezan na klub?
Od mlajših selekcij pa do sedaj nisem 
podpisoval posebnih pogodb, saj bi bil s tem 
vezan na klub, tega pa si nisem želel. Pred 
kratkim sem sklenil pogodbo z agentom, ki 
sedaj v mojem imenu sklepa dogovore s klubi 
in skrbi zame.
Kako pa v NK Maribor poteka prehod 
iz mladinske v člansko ekipo in kako 
je s podpisovanjem pogodb?
Vsi v mladinski ekipi sanjamo o tem, da 
bi nekoč podpisali pogodbo za člansko 
ekipo, ampak dejstvo je, da vsak ne dobi 
te priložnosti. Članske pogodbe zaenkrat še 
nisem podpisal, a z mojim agentom na tem 
trdo delava, čeprav ni enostavno. Bomo videli, 
kaj se bo zgodilo.
Kakšni so tvoji cilji?
Trenutno je moja želja zagotovo to, da 
zaigram v članski ekipi NK Maribor, če pa ste 
z vprašanjem merili na tujino, pa mislim, da 
imam še čas za to, najprej se želim dokazati 
doma, si nabrati pomembne izkušnje v 
članski ekipi oziroma v slovenski ligi. Nekoč 
v prihodnosti pa je tudi tujina zagotovo 
popolnoma realen cilj.
Kaj pa tuji agenti – se tudi ti 
pojavljajo na vaših treningih, tekmah?
Da, zagotovo, čeprav ponavadi igralci ne 
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»Trenutno je 
moja želja 
zagotovo to, 
da zaigram v 
članski ekipi 
NK Maribor, 
če pa ste z 
vprašanjem 
merili na tujino, 
pa mislim, da 
imam še čas za 
to, najprej se 
želim dokazati 
doma, si nabrati 
pomembne 
izkušnje v 
članski ekipi 
oziroma v 
slovenski 
ligi. Nekoč v 
prihodnosti pa 
je tudi tujina 
zagotovo 
popolnoma 
realen cilj.«

Messijem. Tudi sicer navijam za Barcelono. 
Kaj je po tvojem mnenju tvoja 
največja konkurenčna prednost pred 
drugimi igralci?
Mislim, da sem v primerjavi z drugimi 
zelo agresiven igralec, z veliko tekaškimi 
sposobnostmi in znam tudi zabiti gol.
Ti pri tem pomagajo tudi tvoje 
tetovaže? Te so nekako postale 
že ustaljen modni dodatek 
nogometašev. Ti priskrbijo dodaten 
navdih ali boljšo psihološko 
pripravljenost?
Tetovaže imam zgolj zaradi samega sebe, ker 
so mi preprosto všeč. Njihovi motivi so tudi 
verski, ker sem sam zelo veren, nanašajo pa 
se še na starše, na očeta in mamo, oziroma na 
vse, ki mi nekaj pomenijo.
Ali opraviš kakšen trening dodatno, 
povsem samoiniciativno, izven redne 
vadbe v klubu?
Da. Veliko tečem, a le, ko mi treningi to 
dovoljujejo, kar pa seveda ni vedno mogoče, 
saj bi bili dodatni treningi takrat, ko imamo 
v klubu kondicijske treninge, kontra 
produktivni. 
Imate v klubu predpisano dieto?
V klubu se vsak teden tehtamo, zato se vsak 
preobilen obrok hitro opazi in takrat nam 
trenerji zažugajo ter prepovedo uživanje 
pic, hamburgerjev in druge nezdrave hrane. 
Sicer imamo tudi redno preverjanje fizičnih in 
tekaških sposobnosti, na tekmah nosimo tudi 
trakove z merilniki, ki merijo razdalje, ki jih 
pretečemo. 
Kakšen bi bil tvoj nasvet za vse mlade 
in nadobudne nogometaše?
Zagotovo to, da naj trdo delajo, da naj jih 
nobena malenkost ne spravi s tira, da si naj 
zastavijo cilj in da ga naj imajo vseskozi pred 
sabo. In pomembno je, da igrajo nogomet z 
veseljem, kajti na ta način je doseganje cilja 
precej lažje.
Katera je največja ovira na poti do 
dobrega igralca?
Največja ovira je lahko trener, ki v tebi ne 
prepozna dobrega igralca, vsekakor pa so to 
tudi poškodbe, ki ti onemogočijo igranje ali 
trening. V naši konkurenci se že en teden 
odsotnosti lahko odrazi v slabši igri, če 
upoštevamo to, potem vemo kakšne posledice 
lahko imajo težje poškodbe. 
Si ti že imel kakšne resne poškodbe?
Najtežja poškodba je bil zlom rame, ki me je z 
igrišč odstranil za dobra dva meseca, sicer pa 
sem jo do danes kar dobro odnesel.
Povej nam za konec, ali se boš še kdaj 
vrnil v NK Pohorje?
NK Pohorje ima zame posebno mesto v srcu, 
saj sem tukaj začel igrati nogomet. Zavedati 
se moramo tudi, da so iz ruškega kluba vedno 
prihajali dobri nogometaši. Če ne drugače, se 
nekoč vrnem v veteransko ekipo.

izvedli poleti, pa nas je bilo šestindvajset, tisti, 
ki se niso uspeli prebiti skozi sito, so odšli na 
posodo v druge klube.  
Kako pa je s tvojimi idoli v slovenski 
prvi ligi – kateri igralec ti je najbolj 
všeč?
V naši ligi mi je najbolj všeč stil igre Etiena 
Velikonje. Všeč mi je bil že takrat, ko je igral 
pri Mariboru, čeprav sedaj igra za Olimpijo.   
Kaj pa v svetovnem merilu?
Že od nekdaj sem najbolj občudoval 
Ronaldinha, zdaj pa se navdušujem nad 
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Predvideni prihodki predloga proračuna Občine Ruše za leto 
2017 znašajo 6,7 mio evrov, odhodki 6,8 mio evrov, dolgoročno 
zadolževanje pri javnih skladih 0,36 mio evrov.

P 

o lanskem burnem dogajanju, ki je bilo povezano s 
sprejemanjem (in ne sprejemanjem) občinskega proračuna, 
potekajo letos zadeve precej bolj tekoče. Predlog proračuna 

za leto 2017 v primerjavi z lanskim proračunom predstavlja 
povečanje prihodkov za 0,4 % ter odhodkov za 4 % ob enaki 
dolgoročni obremenjenosti oz. zadolženosti, občina namreč upošteva 
pravilo, da najame zgolj toliko novih kreditov, kolikor se odplača 
starih obveznosti.

Kot boste lahko videli v nadaljevanju, predlog proračuna 
predvideva investicije v kolesarsko pot od Bezene do Bistrice 
(del Dravske kolesarske poti), postavitev Centra urbanih športov, 
igrišče v Smolniku, večja investicijska vzdrževanja v glasbeni šoli 
– ureditev fasade, nogometnem stadionu, kulturnem domu (ob 
sredstvih LAS). V proračunu so predvidena sredstva za zagotavljanje 
obstoječe visoke ravni socialnega standarda v Občini Ruše (pomoč 
na domu, sofinanciranje zavodskega varstva, sofinanciranje drugih 
programov v pomoč družini, družinski pomočnik, socialne pomoči, 
subvencioniranje stanarin, letovanje otrok, subvencija šolske 
prehrane in štipendije).

Skozi razpise se predvideva za aktivnosti društev na športnem in 
kulturnem področju ter področju dela z mladimi nameniti enako kot 
v letu 2016. Za aktivno politiko zaposlovanja (izvajanje programov 

javnih del) se letos predvideva 145.707 evrov (rebalans 2016 – 
115.930 evrov). 

V letošnjem predlogu proračuna je tudi novost, in sicer podpora 
obnove fasad hiš občanov v strogem centru mesta.

Na področju komunalne in cestne infrastrukture se predvideva 
okrog 1,3 mio evrov za redna in investicijska vzdrževanja ter nove 
investicije. Tudi za obnovo mostu na Lobnici. Večja dela so še 
predvidena v Cvetlični, Košeninovi, Mirni ulici, tudi za asfaltiranje 
cest ob sofinanciranju občanov (Kopališka ulica v Rušah, odcep 
Črešnar – Smolnik, cesta Rob – Log).

BESEDE: OR, UROŠ MAJCENOVIČ  FOTOGRAFIJE: SXC

PREDLOG 
OBČINSKEGA 
PRORAČUNA 2017 
PRED SVETNIKI

OSNOVNI PODATKI O PREDLOGU PRORAČUNA 2017

Prihodki: 6.667.712 EUR

Investicijski izdatki (odhodki in transferji): 2.000.443 EUR

Dolgoročno zadolževanje: 360.000 EUR 

Ostanek sredstev ob koncu leta 2016: 150.000 EUR
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PRORAČUN ZA LETO 2017 PODOBEN LETOŠNJEMU

Za več informacij o občinskem proračunu smo se 
pogovorili z direktorico Občinske uprave Ruše, 
mag. Karin Jurše, in z Boštjanom Petkom, višjim 
svetovalcem I.

V čem se proračun za leto 2017 najbolj razlikuje od letošnjega 
oziroma od tistih iz preteklih let?
Predlog proračuna 2017 sledi trendom proračuna za letu 2016. 
Predlagane spremembe glede na proračune preteklih let že v letu 
2016 niso bile podprte v občinskem svetu, zato je bil tudi proračun 
sprejet dokaj pozno. Prav zato je vsebinsko proračun 2017 
podoben proračunu leta 2016 oziroma proračunom iz preteklih let. 

Katerim področjem je bilo namenjenega več in katerim manj 
denarja?
V primerjavi s proračunom 2016 se proračunskim področjem name
njajo podobna sredstva kot v letu 2016 (ni pomembnih odstopanj). 
Poudarek je na vzdrževanju cestne in komunalne infrastrukture, 
urejanju kulturnih in športnih objektov, ureditvi kolesarske poti in 
celoviti rešitvi problematike odvajanja odpadnih voda.

Na podlagi česa ste se odločali, katerim področjem se bodo 
razporedila sredstva proračuna in v kakšni višini?
Glede na dejstvo, da se znesek povprečnine za leto 2017 ni bistveno 
povečal (2016 je bila povprečnina 522 evrov, 2017 pa 530 evrov) in 
s tem tudi ne prihodki proračuna 2017, smo pri načrtovanju izhajali 
iz izhodišča, da ohranjamo zneske na proračunskih področjih in 
postavkah na enakih osnovah kot v letu 2016. Kjer pa so obstajali 
konkretni, utemeljeni argumenti, predlogi oz. projekti, smo 
predlagali spremembe. Seveda na odločitev o višini sredstev, ki 
bo načrtovana na proračunskem področju vpliva več dejavnikov. 

Najprej je v proračunu prioritetno potrebno zagotoviti sredstva 
za zakonske in pogodbene naloge/obveznosti ter za nadaljevanje 
že začetih investicij/programov. Sledijo programi, sofinancirani iz 
namenskih virov in s strani občanov, ter investicije, ki se izvajajo v 
usklajenosti z vzdrževalnimi deli več komunalnih vodov. Preostala 
sredstva se razporejajo na področja širšega delovanja, kot so npr. 
delovanje društev, pomoči de minimis ipd.

Glede na lanske težave pri sprejemanju proračuna nas zanima 
kako letos potekajo usklajevanja s svetniki in kakšni so bili njihovi 
odzivi na prvo branje proračuna?
Priprave proračuna za leto 2017 smo se lotili izredno hitro, in sicer 
smo že na začetku avgusta 2016 pozvali občinske svetnike in 
svetnice, krajevne odbore in delovna telesa, da podajo predloge 
za proračun 2017 in NRP 2017–2020. Na začetku septembra smo 
na občinski FB strani in spletni strani objavili poziv vsem, ki so 
zainteresirani, da podajo predloge k proračunu za leto 2017. 
Župan je v nadaljevanju sklical usklajevalne sestanke z vsemi 
svetniškimi skupinami oziroma samostojnimi svetniki ter pred sejo 
občinskega sveta izpeljal še usklajevalni sestanek glede proračuna 
2017. Na sejah delovnih teles in seji OSOR je bil predlog proračuna 
2017 v prvi obravnavi tudi potrjen in ni bilo konkretnih predlogov 
za dopolnitev proračuna 2017 za drugo obravnavo.

Kakšna je zadolženost naše občine glede na primerljive občine v 
državi?
Občina Ruše ne spada med občine z največjim dolgom na 
prebivalca. Naš dolg na prebivalca tudi ne odstopa od primerljivih 
občin v državi. Pri zadolževanju v posameznem proračunskem letu 
se držimo načela, da letno najamemo samo toliko novih posojil, 
kolikor se odplača starih glavnic. 
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INVESTICIJE IN INVESTICIJSKA VZDRŽEVANJA – CESTE

Cvetlična ulica v Rušah (ureditev kanalizacije, vodovoda) 102.000 EUR

Košeninova ulica v Rušah (ureditev kanalizacije, vodovoda) 68.000 EUR

Mirna ulica v Bistrici (ureditev kanalizacije, vodovoda, JR) 92.000 EUR

Gozdarska, Trpinova ulica v Rušah (ureditev kanalizacije, vodovoda, JR) pogoj soglasje lastnikov 11.000 EUR

Asfaltiranje ulic s sofinanciranjem občanov (sofinanciranje občanov) 100.000 EUR

Rekonstrukcija mostu na Lobnici 50.000 EUR

Ostala investicijska vzdrževanja na lokalnih cestah, javnih poteh 124.000 EUR

INVESTICIJE IN INVESTICIJSKA VZDRŽEVANJA – CESTE

Izvedba kanalizacije Škerbotova ulica v Rušah (nadaljevanje) 35.000 EUR

Obnova vodovoda Matavškova ulica v Rušah 28.000 EUR

Obnova vodovoda PVC v Bistrici 60.000 EUR

Izgradnja vodovoda Log – odcep Petrovič 27.000 EUR

Tehnična dokumentacija kanalizacija (celovita rešitev) 80.000 EUR

DRUGE INVESTICIJE IN INVESTICIJSKA VZDRŽEVANJA 

Investicije šola 25.000 EUR

Investicije vrtec 10.000 EUR

Investicijsko vzdrževanje kulturnih objektov 20.000 EUR

Nogometni stadion 50.000 EUR

Center urbanih športov 130.000 EUR

Igrišče Smolnik 80.000 EUR

Glasbena šola Ruše (fasada) 50.000 EUR

Kulturni dom Ruše (LAS) 100.000 EUR

Zdravstveni dom dr. Adolfa Drolca 18.463 EUR

Kolesarska pot (odsek Bezena – Bistrica cca 1000 m) 82.500 EUR

Fitnes na prostem 12.000 EUR

PROGRAMI

CEZAM: kultura 35.263 EUR

Aktivna politika zaposlovanja 145.707 EUR

ŠOLA

Subvencija šolska prehrana 9.000 EUR

Prevozi učencev 115.000 EUR

Letovanje otrok 11.500 EUR

Rdeči križ 6.000 EUR

RAZPISI

Šport 102.080 EUR

Kultura 41.284 EUR

Štipendije 9.000 EUR

Posebne skupine 6.000 EUR

Otroške ustvarjalne delavnice 30.000 EUR

De minimis samozaposlitve in materialne investicije 60.000 EUR

Sofinanciranje obnove objektov (fasade, občani ) 10.000 EUR

Program za mlade 5.000 EUR
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PRORAČUN

DOLGOROČNI KREDITI, PREJETI V DRŽAVI

KREDITODAJALEC ZNESEK KREDITA DOBA ODPLAČILA ZNESEK DOLGA

1 Eko sklad, Slovenski okoljski javni sklad 287.514,61 EUR 15 let 62.247,35 EUR

2 Javni sklad republike Slovenije za regionalni razvoj in razvoj podeželja 260.305,17 EUR 15 let 133.044,85 EUR

3 Javni sklad republike Slovenije za regionalni razvoj in razvoj podeželja 492.405,27 EUR 15 let 262.623,27 EUR

4 Javni sklad republike Slovenije za regionalni razvoj in razvoj podeželja 492.220,00 EUR 15 let 295.331,68 EUR

5 Javni sklad republike Slovenije za regionalni razvoj in razvoj podeželja 656.257,00 EUR 15 let 470.311,00 EUR

6 Javni sklad republike Slovenije za regionalni razvoj in razvoj podeželja 275.000,00 EUR 12 let 223.333,00 EUR

7 Javni sklad republike Slovenije za regionalni razvoj in razvoj podeželja 356.384,38 EUR 12 let 292.037,24 EUR

8 Javni sklad republike Slovenije za regionalni razvoj in razvoj podeželja 350.000,00 EUR 11 let 233.333,20 EUR

9 Stanovanjski sklad republike Slovenije, javni sklad 53.889,17 EUR 25 let 37.035,49 EUR

10 Stanovanjski sklad republike Slovenije, javni sklad 31.854,45 EUR 25 let 22.621,46 EUR

11 Stanovanjski sklad republike Slovenije, javni sklad 195.636,79 EUR 25 let 146.270,78 EUR

12 Stanovanjski sklad republike Slovenije, javni sklad 113.509,00 EUR 25 let 79.052,31 EUR

13 Banka Sparkasse d.d. 560.000,00 EUR 10 let 447.058,88 EUR

14 Javni sklad republike Slovenije za regionalni razvoj in razvoj podeželja 340.000,00 EUR 12 let 340.000,00 EUR

SKUPAJ 4.464.975,84 EUR 3.044.418,30 EUR

RAZČLENITEV STANJA IN KAZALNIKI ZADOLŽEVANJA na dan 31. 12. 2015

1.  Gradnja kanalizacije za odpadne in meteorne vode v naselju Bezena
2.  Ureditev ceste R3-705/1432 RUŠE (Mariborska – Falska) 1. etapa in komunalno opremljanje območja Mirje 1. faza
3.  Pokrit bazen v športno rekreacijskem centru s spremljajočimi prostori v Rušah
4.  Pokrit bazen v športno rekreacijskem centru s spremljajočimi prostori v Rušah
5.  Pokrit bazen v športno rekreacijskem centru s spremljajočimi prostori v Rušah
6.  Kanalizacija Vorohova ulica in obnova vodovoda ob izgradnji kanalizacije v Vorohovi ulici
7.  Večnamenski objekt – Center za mlade Ruše
8.  Večnamenski objekt – Center za mlade Ruše (izvedba V. gradbene faze in dokup opreme)
9.  Nakup 4 stanovanj na naslovu Jamnikova ulica 2, Ruše
10.  Prenova 3 stanovanj na Fali 31
11.  Gradnja 17 stanovanj v Rušah
12.  Nakup neprofitnih najemnih stanovanj na naslovu: Vila blok D in E, Viadukt ob Lobnici, Ruše
13.   Dolgoročno zadolževanje za izvrševanje občinskega proračuna za tekoče proračunsko leto za investicije, predvidene v 

občinskem proračunu
14.  Izvedba kanalizacije Vinska pot v naselju Ruše

NA DAN 31. 12. 2014 NA DAN 31. 12. 2015

Stanje dolga Število prebivalcev Stanje dolga na 
število prebivalcev Stanje dolga Število prebivalcev Stanje dolga na 

število prebivalcev

3.032.497 EUR 7.475 406 EUR 3.044.418 EUR 7.440 EUR 409 EUR

STANJE DOLGA OBČINE NA PREBIVALCA

STANJE DOLGA OBČINE V PRIMERJAVI S PRIHODKI OBČINE

Stanje dolga na dan 31. 12. 2013 Prihodki bilance prihodkov in odhodkov v letu 2013 Indeks

3.358.591 EUR 7.516.079 EUR 45

Stanje dolga na dan 31. 12. 2014 Prihodki bilance prihodkov in odhodkov v letu 2014 Indeks

3.032.497 EUR 6.989.652 EUR 43

Stanje dolga na dan 31. 12. 2015 Prihodki bilance prihodkov in odhodkov v letu 2015 Indeks

3.044.418 EUR 5.887.382 EUR 52
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KANTFEST 2016
V petek, 4. novembra, se je v Rušah odvil že 14. mednarodni  
festival kantavtorstva.
BESEDE: VIKTOR ŠKEDELJ RENČELJ, SONYA FRANK    FOTOGRAFIJE: S. RAJH

K  antavtorstvo je s prisoditvijo Nobelove nagrade za literaturo Bobu 
Dylanu in polemikah, ki so temu sledile, ponovno dobilo potrditev, 
da je nekaj posebnega. Ni ga mogoče strpati v isto “kanto” s čim 

drugim, hkrati pa ima lahko močan vpliv. “Beseda ima drugačno moč, če 
se jo poje,” pravi kantavtor in producent festivala KantFest Peter Andrej. 
V Rušah se sicer niso podeljevale Nobelove nagrade, ampak Kante 14. 
KANTFESTA INTERNATIONAL – 2016, ki jih je podelila žirija v sestavi: 
Teja Klobčar, Jure Potokar, Gregor Bauman, Adi Smolar in Jani Kovačic. 
Tokrat sta bili podeljeni dve nagradi, Zlata Kanta, ki jo je prejel duo 
DRAJNARJUVA VAMPA (brata HOSTNIK) in pa nagrado občinstva VOX 
POPULI, ki j je prejela domačinka NIKA PERUNOVIĆ. Festival se je odvijal 
v odličnem vzdušju polne dvorane Doma kulture Ruše, nastopili pa so 
Severa Gjurin & Dejan Lapanja, Nika Perunović, Bojan Chávez Aleksić, 

Maja Mlakar, Drajnarjuva vampa (Jernej Hostnik & Tomaž Hostnik), Dean 
Černec, Olivera Popović, Јеrry Mažgon in Vedran ToughRa Ivorek.

Cezam in koproducentje KANTFESTA so slab teden dni kasneje, 12. 11. 
2016 nadaljevali s festivalskim dogajanjem (Internacionalni del) v Klubu 
KGB v Mariboru, kjer je nastopil Little John Nee, irski kantavtor iz Galwaya 
(www.littlejohnnee.com). Zainteresirane pa vabijo še na nadaljevanje, ki bo 
v soboto, 26. 11. 2016, v Beogradu (Urmus), kjer bo potekal finale izbora 
KANTFEST Beograd. Več informacij za obisk festivala in izlet v prestolnico 
Srbije lahko dobite na kantfestinternational@gmail.com.
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Kantavtorske kvante: 

Več o festivalu najdete na facebook.com/kantfestfestival/ ali kantfest.si. 
Več o glasbi na KANTFESTU najdete na soundcloud.com/kantfest-international.
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KANTFEST 2016

FESTIVAL POSTAJA VEDNO BOLJ MEDNARODEN 
Viktor Škedelj Renčelj © SIGIC, Slovenski glasbenoinformacijski center

O novostih letošnje prireditve smo se pogovorili s 
kantavtorjem Petrom Andrejem, (so)ustanoviteljem 
in neutrudnim kant-aktivistom, zaslužnim, da se je 
manifestacija obdržala že poldrugo desetletje in prestopila 
nacionalne okvire in pomen. 

Na letošnji festival se je prijavilo rekordno število glasbenikov. Po 
kakšnem ključu je žirija naredila selekcijo?
Visoki predstavniki in predstavnice ženskih kvot žirije 14. 
KANTFESTA so glasovali v strogi izolaciji in pod prisego molka o 
samem dogajanju med njimi. Na koncu, ko so zažgali glasovalne 
lističe in smo že mislili, da ne bo nič, so nam s svojo odločitvijo 
pokadili pod nosom in oznanili izbor 14. KANTFESTA. In glej 
čudo, baje, da so se že vnaprej odločili, da število ne bo manjše 
od 1 in večje od 8, da ne bi užalili prijavljenih avtorjev in razdražili 
potrpežljivosti občinstva. Ni nam preostalo drugega, kot da jim 
verjamemo na besedo, še posebej zaradi spoštovanja do njihovih 
imen (Urška Čop Šmajgert, Teja Klobčar, Jani Kovačič, Adi Smolar, 
Jure Potokar, Gregor Bauman).

Festival postaja očitno vedno bolj mednaroden – od letošnjih 
osmih izbrancev, so trije tujci. Lahko komentiraš?
Še eden je, Little John Nee, irski kantavtor iz Galwaya, ki je kot gost 
festivala nastopil v soboto12. 11. v Klubu KGB, v Mariboru. Kot sem 
nekje že rekel, »Če bi bil slovenski jezik tako razširjen kot angleški, 
bi bili slovenski kantavtorji svetovne zvezde.« To so nam v Dublinu, 
Aarhusu, Regensburgu, Bukarešti, Wroclawu, Innsbrucku, Sarajevu, 
Mostarju, Beogradu ... jasno pokazali. Naša strategija je, da smo 
odprti v beli svet in da skozi nas prihajajo drugi k nam in mi k njim. 
Da skrbimo za pretok. Z lastnim jezikom. Dajmo, poskrbimo za 
prevode in drugo podporo. Navsezadnje, kdo razume, kaj pojeta 

Youssou N’Dour ali Salif Keita? Bosta zato pela v nemškem ali 
angleškem jeziku, da se bosta tam bolje prodajala? Svojih jajc ne 
prodaš … Zaradi pravil Ministrstva za kulturo, ki v sklopu, v katerega 
spadamo, dopušča zgolj prijavo enega projekta, k nam ni bilo Kitajca 
na kitajskih citrah in Gruzinca na brenkalu panduri. V ta sklop tudi 
nismo mogli prijaviti CD kompilacije, da bi arhivirali 14. KANTFEST 
in hkrati produkcijo naredili dostopno širši javnosti še na mnoga 
leta, kar bi omogočalo dolgoročno kritično presojo in vrednotenje 
kantavtorske scene. Kdo bi moral to strateško podpirati? Lokalna 
skupnost? Kot da Ministrstvo ne razume te povezanosti.

Letos ste sistem nagrajevanja izbrancev spremenili in namesto 
Zlate, Bronaste in Srebrne Kante podelili zgolj Zlato in Vox populi. 
Nam poveš za kaj točno gre pri nagradah in zakaj ta sprememba?
Naš konzilij žirije izbira nastopajoče in nato na festivalu Zlato Kanto, 
prav je, da glas ljudstva odloči, kdo dobi nagrado Vox populi. Kot je 
verjetno znano, Zlata Kanta prinese nagrajencu snemanje singla v 
studiu Radia Maribor. Cilj obeh nagrad pa je, da podpirata ustvarjanje. 
Kanta je dovolj zgovoren simbol današnjega norega časa.

Kakšni so načrti KANTFESTA za naprej?
Da bo za Dedka Mraza med nami CD kompilacija 14. KANTFEST 
International. Da še v letu 2016 izide razpis, s katerim KANTFEST 
uvaja novost in razpisuje nagrado za najobstojnejši, to je »waterproof 
& rostfrei«, izdelek v žanru kantavtorstva za obdobje med leti 2003 
in 2016, s katero žirija izpostavlja najtehtnejše kantavtorske izdelke 
(bodisi album, single …) in enega od njih, po izbiri žirije, denarno 
nagradi s solidnim zneskom. Na ta način bi poleg »nagrajenca« 
dobili tudi 10 top izdelkov (kot nominiranci bi nastopili isti večer), ki 
bi ponovno vzdražili percepcijo anastezirane javnosti. Torej, zadnjo 
Kanto šparamo za to akcijo v marcu ali aprilu 2017.

FESTIVAL SO PODPRLI: SIGIC, MINISTRSTVO ZA KULTURO, RTV SLOVENIJA - REGIONALNI CENTER MARIBOR, WVTERM D.O.O., ET- FERRUM D.O.O., 
MESSER SLOVENIJA D.O.O., ZAVAROVALNICA SAVA, KULTURNI KLUB NOMADI IN HARTMAN D.O.O.
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V Rušah se je tudi letos mošt prekrstil v vino ob vznožju vinske 
poti oziroma Pri sodu

M  artinovanje z več kot 30-letno tradicijo, ki jo je začel t. i. 
oče Vinske poti Mirko Vovšek, še danes privablja domačine 
in obiskovalce k obisku in pokušini vin ter drugih dobrot 

vinarjev na Vinski poti. Že tradicionalno se je martinovanje pričelo s 
kulturnim programom in krstom mošta Pri sodu. Za veselo vzdušje so 
poskrbeli godbeniki Godbe Ruše in pevci Vokalne skupine CEZAM.

Od Martina do martinove pojedine
Martinovo je sicer poimenovano po Svetem Martinu iz Toursa, 
ki bi naj umrl 8. novembra 397 na 
Madžarskem, pokopali pa naj bi ga 11. 11. 
v Franciji. Tako se na ta dan že stoletja 
spominjamo rimskega škofa in svetnika, 
ki bi naj bil med ljudmi zelo priljubljen 
zaradi svoje skromnosti in pripravljenosti 
pomagati revežem. Znana je zgodba, da 
naj bi v mrzlem zimskem jutru srečal 
berača, svoj plašč prerezal na dve polovici 
in mu eno podaril. Sveti Martin naj bi v 
svoji skromnosti zavrnil tudi škofovsko 
mesto, se skril vernikom, njegovo 
skrivališče pa naj bi z gaganjem izdale 
goske. Svetega Martina tako najpogosteje 
uprizarjajo kot vojaka, ki deli plašč z 
beračem, njegova običajna spremljevalka 
pa je goska. Iz teh zgodb je nastala 
današnja martinova pojedina. V Sloveniji 
(in na Hrvaškem) njegov godovni dan 
obeležujemo kot praznik vina. Tako ohranjamo ljudsko izročilo, da 
»Sveti Martin iz mošta (nečistega in grešnega vina) dela vin«.

Martinovanje v Rušah
Teden dni pred godom Sv. Martina smo tudi v Rušah obeležili 
martinovanje, ki se je že tradicionalno pričelo ob vznožju Vinske 
poti. Kulturni program, ki se je pričel ob 13.00, je bil tudi tokrat 
šaljiv. V vlogi povezovalca, krstnega mojstra in skrbnika za 
ohranjanje tradicije vinarstva v Rušah se je preizkusil Stanko 
Krainer. »Priskrbel« je tudi župnika in ministranta. Z družnimi 
močmi so krstili mošt v vino in obudili tradicijo vinarstva. 
»Vinarstvo v Rušah ima dolgo in bogato tradicijo, saj je rujna 

kapljica iz naših krajev (črni burgundec) 
že pred 400 leti romala na dunajski 
dvor, jasno je torej, da moramo to 
tradicijo ohranjati tudi v prihodnje. 
Četudi se danes vidi bolj malo vinske 
trte, so bila včasih pobočja od Bezene 
do Fale posajena prav z njo,« je povedal 
Krainer. Ivan Kodrič je v vlogi župnika 
na tradicionalnem krstu dejal, da: » 
… je letnik odličen. Hkrati pa bi želel 
vsem, ki bodo to vino uživali, da ga 
uživajo na veselje in ne na žalost. Vino 
ima sicer priokus vseh sadov narave, 
za nekoga bo kislo, za drugega sladko, 
za vse pa naj bo veselo. Vinu pa bom 
namenil naslednje besede: »Bodi ljudem 
v veselje, pametnemu hudega ne stori, 
le norega do kraja znori.«« Obiskovalci 
so prisluhnili tudi ruškim godbenikom 

in članom vokalne skupine CEZAM.
Kot se spodobi, so se udeleženci po krstu mošta v vino in po 

BESEDE: TEJA PEČEK  FOTOGRAFIJE: BK TV

Veseli Martin

POGLOBLJENO

“Vinarstvo v Rušah 
ima dolgo in bogato 
tradicijo, saj je rujna 
kapljica iz naših krajev 
(črni burgundec) že 
pred 400 leti romala 
na dunajski dvor, jasno 
je torej, da moramo to 
tradicijo ohranjati tudi 
v prihodnje.”
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MARTINOVANJE

otvoritvenem programu odpravili na Vinsko pot. Med potjo je bilo 
slišati, kako se je nekoč po njej hodilo v kolonah in da je bilo vsaj 
20 »štantov«. »Ko je še gospod Vovšek 
vodil Vinsko pot je bilo tudi do 3.000 
obiskovalcev, to je bilo kakšnih 7 let 
nazaj. Ne glede na to, se sam veselim 
obiska kogarkoli in kadarkoli, saj z 
veseljem ponudim dobro kapljico in 
kaj za pod zob,« je dejal vinar Martin 
Repolusk. Danes temu žal ni tako. Kot 
so dejali prisotni, so poglavitni razlogi 
številne inšpekcije, davčne blagajne ter 
kup birokratskih in drugih ovir. Kljub 
temu pa je bilo kar nekaj ponudnikov, 
ki so poskrbeli za pokušino vin in 
pripravili dobrote. Hkrati so izrazili 
željo po ohranjanju te tradicije. »Letos 
je sicer malo manj pridelanega vina, a 
je to še vedno kvalitetno. Veseli smo, 

da se ta tradicija ohranja, da še ni pozabljena ali izumrla. Seveda 
pa si želimo večjega obiska Rušanov in tudi obiskovalcev od 

drugod,« je dejal  ponudnik Gorazd 
Pivec. Za komentar smo zaprosili tudi 
Tomija Prosnika iz CEZAMA, ki nam je 
povedal naslednje: »Pri martinovanju 
gre za dolgoletno tradicijo v Rušah, 
ki se jo trudimo oživljati, saj se tudi 
naši vinarji soočajo z določenimi 
izzivi okoli tega. Letos nam je nekako 
uspelo »zložiti« zgodbo, za katero 
mislim, da je dobra. Tudi ponudba 
in vino sta letos zelo dobri, tako da 
lahko pohvalimo naše vinarje. Je pa 
to tradicija, za katero se je morda 
začelo spet neko novo obdobje, zato se 
trudimo prilagajati temu in zgodbo ter 
tradicijo peljati naprej. Zagotovo je ne 
bomo opustili.« 

“Tudi ponudba in vino 
sta letos zelo dobri, 
tako da lahko pohvalimo 
naše vinarje. Je pa to 
tradicija, za katero se je 
morda začelo spet neko 
novo obdobje, zato se 
trudimo prilagajati temu 
in zgodbo ter tradicijo 
peljati naprej.”



www.ruse.si www.ruse.si
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Uspešno zaključena akcija 
Martnica 2016
Viktor Rokavec

V soboto, 15. 10. 2016, se je 
uspešno zaključila celoletna 
rekreacijska akcija Martnica 
2016. Veliko je bilo takšnih, ki 
so skozi vse leto pridno nabirali 
vzpone. Naslov kralja Martnice 
je že tretje leto zapored prejel 
Martinjak Dubravko - Dubi, ki 
je v tej celoletni akciji nabral 

kar 433 vzponov. Kraljica je 
postala Barbara Navršnik s 
112-imi vzponi. Drugo mesto v 
moški kategoriji si je z izjemnimi 
268-imi vzponi priboril Matjaž 
Simonič. Tretje mesto pa je 
osvojil Aleksander Brečko s 
117-imi vzponi. Drugo mesto 
v ženski kategoriji je s 64-
imi vzponi osvojila lanska in 
predlanska kraljica Blanka 
Tukanj. Tretje mesto pa je z 42-

imi vzponi osvojila Anastazija 
Mumel. Najbolj vztrajnim smo 
podelili tudi nagrade.

Na dan podelitve se nam je 
z predstavitvijo koles znamke 
KTM pridružilo tudi podjetje 
MotorJet. Preizkusiti je bilo 
možno kolesa za vse generacije, 
tudi takšna z vgrajenimi 
električnimi motorji.

Z novo sezono se seveda 
spet začenja nova akcija 
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ŽENSKA KATEGORIJA

MESTO IME IN PRIIMEK ŠTEVILO VZPONOV

1. mesto Barbara Navršnik 112

2. mesto Blanka Tukanj 64

3. mesto Anastazija Mumel 42

MOŠKA KATEGORIJA

MESTO IME IN PRIIMEK ŠTEVILO VZPONOV

1. mesto Dubravko Martinjak 433

2. mesto Matjaž Simonič 268

3. mesto Aleksander Brečko 117

celoletnih vzponov. Prijavite 
se lahko na Martnici, kjer vam 
bomo priskrbeli kartonček za 
vpisovanje vzponov. Sicer pa je 
med rekreativci zelo priljubljena 
kolesarska pot iz Ruš dolga 
5,8 km (asfaltirane ceste), 
pohodniška pa 3 km. Višinska 
razlika med startom in ciljem 
znaša 370 m.

Vljudno vabljeni na akcijo 
Martnica 2017! 
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4. reformacijski MTB vzpon
Jure Brečko, Društvo Aktivni smo

Dela prost dan, lepo vreme in 
dobra družba so v štirih letih, 
odkar organiziramo reformacijski 
MTB vzpon na Pohorje, postali 
stalnica. Dogodek, ki je nastal 
z nekaj telefonskimi klici in 
povabili preko socialnih omrežij 
prijateljem, ki čez leto nabiramo 
kilometre na Pohorju, je danes 
postal prepoznaven dogodek, ki 
se ga je letos udeležilo rekordno 
število navdušencev gorskega 
kolesarjenja. Na kolesih ne 

FO
TO

G
RA

FI
JE

:  
D

RU
ŠT

VO
 A

KT
IV

N
I S

M
O

preganjamo čarovnic, tako kot 
je to danes »v modi«, temveč 
smo se v Društvu Aktivni smo 
odločili, da bomo naš vzpon 
posvetili dnevu reformacije, ki ga 
obeležujemo 31. 10.

Zdaj že tradicionalni dogodek 
smo letos nekoliko spremenili, 
saj smo letošnji reformacijski 
MTB vzpon začrtali po novo 
pridobljenih označenih trasah 

»Dogodki kot je ta, so 
majhen delček mozaika, 
ki mu pravimo turizem. 
A kljub svoji majhnosti 
smo prepričani, da je 
reformacijski vzpon 
naredil veliko.«

za gorske kolesarje. Seveda je 
bila to logična poteza, saj želimo 
promovirati Ruše kot aktivno, 
zeleno mesto, skoraj idealno za 
vse tiste, ki svoj prosti čas radi 
preživljajo aktivno. Pri tem pa 
nismo pozabili na promocijo 
tistih, ki se na našem lepem 
bregu, kot mu že v navadi 
pravimo, ukvarjajo s takšno ali 
drugačno obliko turizma.

Okoli  10. ure se je 32 
gorskih kolesarjev iz Ruš in širše 
okolice podalo »Na Areh«, kot je 
poimenovana 30 km dolga rida, 
na kateri je potrebno premagati 
malo več kot 1000 m nadmorske 
višine. Na poti smo se ustavili 
na kavici na Martnici, se s pijačo 
osvežili na koči Cojzarica, nato 

pa okoli 13. ure prispeli na 
Areh, kjer smo v Ski & Bike bajti 
pojedli pravo domače kosilo. Ko 
so želodci že bili polni in smo se 
nastavljali sončnim žarkom, smo 
izvedli še nagradno žrebanje, v 
katerem smo med udeležence 
podelili nekaj praktičnih nagrad 
kot zahvalo, da so se udeležili 
našega dogodka. Ko so bile 
podeljene vse nagrade, je sledil še 
spust, za katerega smo se morali 
že kar pošteno obleči, saj je sonce 
začelo počasi zahajati. Na poti 
v dolino smo se ustavili še na 
Domu na Pečkah, od koder smo 
se nekateri čez Faleževo, drugi pa 
skozi Log spustili v dolino.

Dogodki kot je ta, so majhen 
delček mozaika, ki mu pravimo 
turizem. A kljub svoji majhnosti 
smo prepričani, da je reformacijski 
vzpon naredil veliko. Skromna 
ideja po druženju, danes v naš 
kraj pripelje manjše število 
kolesarjev, a morda bodo že 
jutri prav ti kolesarji delili svojo 
pozitivno izkušnjo s prijatelji 
ali sodelavci, ki bodo želeli sami 
doživeti podobno. In če verjamete 
ali ne, se na Ruškem Pohorju to 
že dogaja. Saj poznate pregovor: 
»Dober glas seže v deveto vas.«

Se vidimo prihodnje leto. 
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20 let Ruške planinske poti

Olga Malec, Franček Hribernik

Ruška planinska pot je bila 
slavnostno odprta 1. septembra 
leta 1996 in predstavlja eno 
izmed bolj obiskanih obhodnic 
v slovenskih gorah. Obhodnica 
ima deset kontrolnih točk 
in poteka od Ruš po soteski 
Lobnice mimo lobniških slapov 
in Šumika na Klopni vrh, od tam 
na Osankarico in mimo Črnega 
jezera do Treh kraljev. Pot se 
nadaljuje po južnih obronkih 
slovenjebistriškega Pohorja, 
čez Žigartov vrh, najvišje točke 

na poti (1346 m), do Areha, 
oziroma do Ruške koče, od 
koder se spusti mimo hotela 
Zarja in Mariborske koče nazaj 
na ruško območje, do Pečk in 
Bistrice ob Dravi, kjer se konča. 
Pot predstavlja približno 15 
ur zmerne hoje po najlepših 
predelih vzhodnega Pohorja. 
Do zdaj je spominsko značko 
o prehojeni poti prejelo že 
1096 pohodnikov, ne samo iz 
Slovenije, tudi iz tujine.

Udeleženci pohoda smo ob 
krajšem postanku na Žigartovem 
vrhu proslavili tudi 40-letnico, 
odkar na tem vrhu stoji 23 
metrov visok stolp Geodetskega 
zavoda Slovenije. Čeprav vzpon 
na stolp ni mogoč, se planinci 
radi zadržujemo pod njim in 
obujamo spomine na čase, ko je 
na tem vrhu stal prvi razgledni 
stolp (l. 1903), imenovan tudi 
»Žigartov turn«, saj je bil visok 
celo 37 metrov. O njem je pisal 
tudi pesnik Janko Glazer, njegove 

»Udeleženci pohoda smo 
ob krajšem postanku 
na Žigartovem vrhu 
proslavili tudi 40-letnico, 
odkar na tem vrhu stoji 
23 metrov visok stolp 
Geodetskega zavoda 
Slovenije.«

Ruški planinci smo se v oktobru zbrali v Ruški koči na Pohorju in s štiriurnim planinskim 
pohodom obeležili 20-letnico Ruške planinske poti.

pesmi pa nam je tokrat zelo 
čustveno zrecitirala upokojena 
učiteljica Marija Kropin in tako 
poskrbela za kulturni program na 
poti. Prisrčno smo ji zaploskali 
in kaj kmalu nadaljevali s 
pohodom po brezpotjih mimo 
Belega kamna in Gomile do roba 
pragozda Šumik, kjer je mnogo 
granitnih skulptur zanimivih 
oblik, med njimi tudi »granitno 
jajce« ali Kekčeva skala, kakor 
so jo poimenovali otroci iz šole v 
naravi. V resnici pa je to tonalitni 
balvan, ostanek zadnje ledene 
dobe, ki je na zanimiv način 
oblikovala sotesko hudourniške 
Lobnice.

V Ruški koči smo se ob 
prijetnem druženju po končanem 
pohodu s priložnostnim darilom 
in priznanjem še zahvalili  
dolgoletnemu oskrbniku te 
koče, Milanu Klančniku, ki že 
trideset let s svojo ekipo uspešno 
vodi to planinsko postojanko. 
Sicer smo to oktobrsko soboto 

Frančku je za okrogli jubilej (70-letnico) čestital predsednik 
PD Ruše, Iztok Urlavb, in se mu med drugim zahvalil za velik 
prispevek k planinski dejavnosti v Rušah.
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Krompirjeve počitnice 
v Društvu prijateljev 
mladine Ruše
Majda Kokol, predsednica DPM

Kot vsako leto je Društvo 
prijateljev mladine Ruše 
v času jesenskih počitnic 
izvajalo brezplačne ustvarjalne 
delavnice za otroke. Delavnice 

so potekale med 11.00 in 12.30. 
Letos nas je jesen res obdarila 
s čudovito paleto barv in z 
gozdnimi plodovi, zato smo 
ustvarjali iz jesenskih plodov in 
si tako pričarali jesen še v naših 
prostorih. Počitnice so bile res 
krajše, a zato veliko slajše.  

obeležili kar nekaj okroglih 
jubilejev: 20. obletnico Ruške 
planinske poti, 30. obletnico 
vodenja Ruške koče pod okriljem 
Milana Klančnika, 40. obletnico 
stolpa Geodetskega zavoda na 
Žigartovem vrhu in življenjski 
jubilej Frančka Hribernika, ki 
je tudi ustanovitelj in skrbnik 
Ruške planinske poti. 

Pri stolpu na  Žigartovem vrhu smo 
prisluhnili recitaciji Glazerjevih pesmi 
Marije Kropin (v sredini s psičko Zalo).

»Granitno jajce« v pragozdu 
Šumik.

Prvi dan so si otroci iz plodov bukve, ki je tako značilna za naše 
gozdove, izdelali ježke, ki so imeli res bodeč kožuh.

Drugi in tretji dan so iz plodov iglavcev otroci izdelali značilne 
prebivalce naših gozdov, hitro urno veverico in medvedka 
kosmatinca.

Vljudno vabljeni tudi na adventne delavnice, ki bodo 
potekale v petek, 25. 11. 2016, v CID-u, in sicer ob 17. uri.
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Olga Malec

Na tekmovanju POT PEČKE 
2016 je skupaj sodelovalo 97 
tekmovalcev v 27 ekipah. Za 
organizacijo pa je poskrbelo 16 
članov PD Ruše ter ekipa Doma 
na Pečkah. Izmed 27 ekip se 
je iz PD Ruše tekmovanja na 
domačem terenu udeležilo lepo 
število tekmovalcev (11 ekip, 
44 tekmovalcev).   

Kako so se tokrat odrezali 
Rušani? V kategoriji A 
(osnovnošolci do 12 leta) je 
ekipa Medvedje tačke med 
štirimi ekipami osvojila 1. 
mesto,  ekipa Bedanci  pa 2. 
mesto.  Med petimi ekipami  
v kategoriji B  (osnovnošolci 
od 12 do 15 let) so Pustolovci 
osvojili 2. mesto in Mačice 
5. mesto. Joloti so  med 
tremi ekipami v kategoriji 
C (srednješolci) osvojili 2. 
mesto.  V kategoriji  D (od 

27 do 40 let) so med tremi 
ekipami Ksihti osvojili 2. 
mesto in Legende  3. mesto. 
Grče so med šestimi ekipami 
v  kategoriji E (veterani nad 
40 let)  osvojile 4. mesto, 
Medvedje šape pa 6. mesto. V 
kategoriji F (družine) je ekipa 
Kalimero osvojila med tremi 
ekipami 1. mesto. V odprti 

kategoriji G je tekmovala 
ena ekipa, ekipa iz PD Ruše 
Mešančki in osvojila 1. mesto.  
Čeprav ni imela konkurence v 
tej kategoriji, je v primerjavi z 
ekipami iste starostne skupine  
kategorije A  osvojila zelo 
dobre rezultate.

Tekmovalci v kategorijah 
C, Č in D so premagali kar 
okrog 1000 m višinske razlike, 
ostale kategorije pa glede na 
težavnost sorazmerno manj. 
Poleg proge so se tekmovalci 
spopadli še z vprašanji iz 
Planinske šole, na kontrolnih 
točkah pa so odgovarjali 
na vprašanja iz poznavanja 
planinskih koč, gorskega 
cvetja, prve pomoči in tudi 
vozle so morali poznati.

Iskrene čestitke vsem 
ekipam  iz Planinskega društva 
Ruše za dosežena kar štiri 1. 
mesta, dve 2. mesti in po eno 
3., 4. in 5.  mesto. 
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Področno orientacijsko 
tekmovanje – Pečke 2016
Planinsko društvo Ruše je v soboto, 22. oktobra,  na območju 
Pečk organiziralo  zadnje področno orientacijsko tekmovanje v 
jesenskem delu podravske lige.

»Na tekmovanju 
POT PEČKE 2016 je 
skupaj sodelovalo 
97 tekmovalcev v 27 
ekipah. Za organizacijo 
pa je poskrbelo 16 
članov PD Ruše ter 
ekipa Doma na Pečkah. 
Izmed 27 ekip se je iz 
PD Ruše tekmovanja 
na domačem terenu 
udeležilo lepo število 
tekmovalcev (11 ekip, 44 
tekmovalcev).«

Medvedje tačke – 1. mesto 
kategorija A.

Bedanci – 1. mesto  kategorija B.

Pustolovci - 2. mesto kategorija B.

Joleji - 2. mesto kategorija C.

Mešančki  - 1. mesto kategorija 
G (odprta).

Kalimero - 1. mesto kategorija F.





14. 11. - 25. 11. 18.00-21.00 Osnovni tečaj tetoviranja (prijave in info: 051 801 031)
	 	 	 Prostori	društva,	Mariborska	cesta	13,	Ruše	(Društvo	za	poslikavo	telesa	in	slikarstvo	(Ozim	Matjaž))

15. 11. torek 16.00 Predavanje o demenci
	 	 	 Avla	Doma	kulture	Ruše	(Društvo	upokojencev	Ruše)

18. 11. petek 17.30 Tradicionalni dobrodelni koncert KARITAS
	 	 	 Župnijska	cerkev	Ruše	(Župnijska	KARITAS	Ruše)

19. 11. - 26. 11. 9.00-11.00  PORTRETajva skupaj - sobotne likovne delavnice (potrebna je prijava na 040 642 052,  
   info: www.drustvo-portret.si/portretajva-skupaj/)
   Salzburški	dvorec	Maribor	(Društvo	Portret,	so.	p.	in	Kaja	Lukač	s.	p.)

19. 11. sobota 9.00-19.00 Izdelava božičnih venčkov
	 	 	 Gasilski	dom	Smolnik	(Članice	PGD	Smolnik)
   16.00 Srečanje starejših občanov
   Dom	krajanov	Bezena	(KUD	Bezena)

20. 11. nedelja 9.00-19.00 Ogled adventnih venčkov 
	 	 	 Gasilski	dom	Smolnik	(Članice	PGD	Smolnik)

24. 11. četrtek 18.00 Otvoritev 1. samostojne likovne razstave Nadije Martinjak
	 	 	 Dom	krajanov	Smolnik	(KUD	Franjo	Sornik	Smolnik)

25. 11. petek 17.00-19.00 Delavnica izdelave adventnih venčkov - malo drugače       
   (potrebna je prijava na 041 583 887, info: www.artofmyown.com
   Grizoldova	ulica	13,	Ruše,	atelje	(Društvo	Glazerjeva	domačija	so.	p.	in	Art	of	my	own	Kaja	Lukač	s.	p.)
   17.00 Adventne delavnice (izdelovanje okrasja)
   CID	Ruše	(DPM)
  17.30 ADVENTNA DELAVNICA – izdelovanje adventnih venčkov
	 	 	 Župnija	Ruše	(Župnija	Ruše)
   17.30 Otvoritev fotografske razstave ob 60. obletnici organiziranega igranja nogometa v Rušah
   Dom	kulture	Ruše	(NK	Pohorje)
   18.00 Svečana akademija ob 60. obletnici organiziranega igranja nogometa v Rušah
   Dom	kulture	Ruše	(NK	Pohorje)
   18.00 HANZEKOVI DNEVI
   Gasilski	dom	Smolnik	(KUD	Franjo	Sornik	Smolnik)
   19.00 Literarna postaja z Marjanom Rajšpom, kjer bo predstavil svoj prvenec Teža naslednjega jutra
   Knjižnica	Janka	Glazerja	Ruše

26. 11. sobota 18.00 HANZEKOVI DNEVI in 15. obletnica FS Franjo Sornik Smolnik
	 	 	 Gasilski	dom	Smolnik	(KUD	Franjo	Sornik	Smolnik)
   18.00 MOJA DOMOVINA, večer domoljubnih pesmi in poezije JESEN V NAŠIH     
   KRAJIH-razstava likovne skupine  Paleta, KUD SVOBODA Bistrica ob Dravi
   Dom	kulture	Bistrica	ob	Dravi,	Galerija	B	(KUD	SVOBODA	Bistrica	ob	Dravi)

27. 11. nedelja 8.00 in 10.00 1. ADVENTNA NEDELJA (pri obeh sv. mašah blagoslov adventnih venčkov)
	 	 	 Župnijska	cerkev	Ruše	(Župnija	Ruše)

28. 11. ponedeljek  Razstava Praznična voščila (razstava na ogled do 28. 12. 2016)
	 	 	 Mariborska	knjižnica,	enota	Bistrica	ob	Dravi	(KUD	SVOBODA	Bistrica	ob	Dravi)

29. 11. torek 18.00 Planinski večer
	 	 	 Dom	kulture	Ruše	(Planinsko	društvo	Ruše)

1. 12. četrtek 10.00 Dan boja proti AIDS-u
	 	 	 Gimnazija	in	srednja	kemijska	šola	Ruše	(KURS)
  17.00 Svetlice (prižiganje luči)
	 	 	 Park	pred	Občino	Ruše	(CEZAM)	
  17.00 Predavanje o Alzheimerjevi bolezni
	 	 	 Dom	kulture	Ruše	(DU	Smolnik)

2. 12. petek 9.00-12.00 Delavnica: Praznično pecivo
	 	 	 Dom	kulture	Bistrica	ob	Dravi	(KUD	SVOBODA	Bistrica	ob	Dravi	)
  17.00-19.00 Delavnica izdelovanja božičnih voščilnic (potrebna je prijava na 041 583 887, info: artofmyown.com)
	 	 	 Grizoldova	ulica	13,	Ruše,	atelje	(Društvo	Glazerjeva	domačija	so.	p.	in	Art	of	my	own	Kaja	Lukač	s.p.)	

3. 12. sobota 9.00-11.00 PORTRETajva skupaj - sobotne likovne delavnice (potrebna je prijava na 040 642 052,  
   info: www.drustvo-portret.si/portretajva-skupaj/)
	 	 	 Salzburški	dvorec	Maribor	(Društvo	Portret,	so.	p.	in	Kaja	Lukač	s.	p.)	
  10.00-18.00 Zimski športni sejem
	 	 	 CEZAM,	pod	hotelom	Veter	Ruše	(NLP,	Aktivni	smo)	
  19.00 Gledališka predstava Boeing Boeing, SMOTEATER (vstopnice in info: ŠPR 051 624 401)
	 	 	 Dom	kulture	Ruše	(SMOTEATER,	CEZAM)

4. 12. nedelja 8.00 in 10.00 2. ADVENTNA NEDELJA – predstavitev prvoobhajancev (ob 10:00)
	 	 	 Župnijska	cerkev	Ruše	(Župnija	Ruše)

5. 12. ponedeljek 17.00 Sv. maša in srečanje s Sv. Miklavžem
	 	 	 Župnijska	cerkev	Ruše	(Župnija	Ruše)
  17:00 Miklavž na vasi
   Dom	kulture	Bistrica	ob	Dravi	(KUD	SVOBODA	Bistrica	ob	Dravi,	KO	Bistrica	ob	Dravi,	Osnovna	organizacija	RK)	

8. 12. četrtek 8.00 in 17.00 Sv. maša – praznik brezmadežnega spočetja Device Marije; za našo župnijo molitveni dan
	 	 	 Župnijska	cerkev	Ruše	(Župnija	Ruše)

9. 12. petek 17.00-19.00 Delavnica izdelave božičnih daril (potrebna je prijava na 041 583 887, info: artofmyown.com)
	 	 	 Grizoldova	ulica	13,	Ruše,	atelje	(Društvo	Glazerjeva	domačija	so.	p.	in	Art	of	my	own	Kaja	Lukač	s.	p.)
  18.00 Razprava o biološki pridelavi vrtnin in vplivu začimb na zdravje ljudi
	 	 	 Dom	krajanov	Smolnik	(DU	Smolnik)	

10. 12. sobota 9.00-11.00 PORTRETajva skupaj - sobotne likovne delavnice (potrebna je prijava na 040 642 052,  
   info: www.drustvo-portret.si/portretajva-skupaj/)
	 	 	 Salzburški	dvorec	Maribor	(Društvo	Portret,	so.	p.	in	Kaja	Lukač	s.	p.)	

11. 12. nedelja 8.00 in 10.00 3. ADVENTNA NEDELJA – predstavitev birmancev (ob 10:00), spovedni dan
	 	 	 Župnijska	cerkev	Ruše	(Župnija	Ruše)	
  10:00 Svetovni dan zborovskega petja (ŽePZ KUD Bistrica in Vokalna skupina Veter)
	 	 	 Trgovina	Klasek	Bistrica	ob	Dravi	(KUD	SVOBODA	Bistrica	ob	Dravi)
  11.30 Svetovni dan zborovstva
	 	 	 TUŠ	Ruše,	SPAR	Ruše,	Mercator	Ruše,	TUŠ		Selnica	ob	Dravi	(JSKD	OI	Ruše)	
  16.00  Plesna pravljica s prihodom Dedka Mraza
	 	 	 Dom	krajanov	Bezena	(KUD	Bezena)	

15. 12. četrtek 18.00 Smejte se z nami
	 	 	 Kava	bar	Koper	Bistrica	ob	Dravi	(KORENINE,	KUD	SVOBODA	Bistrica	ob	Dravi)

Občina Ruše, Trg vstaje 11, 2342 Ruše Tel.: 00386 2 669 06 40 | Fax: 00386 2 669 06 54 | E-pošta: urad.zupana@ruse.si

NE	ZAMUDITE	...
NAPOVEDNIK DOGODKOV NOVEMBER-DECEMBER 2016
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